
Промените в  
китайското общество

Диалогът на най-високо 
равнище Китай – САЩ  
между Си Дзинпин и Джо 
Байдън с основание привлича 
вниманието и коментарите на 
експерти и анализатори от 
цял свят. По време на почти 
двучасовия разговор  
лидерът на КНР  
предложи и конструктивно 
китайско решение на 
украинската криза.

„Спешно е всички страни 
– изтъкна председателят 
Си – да работят заедно за 
насърчаване на диалога и 
преговорите между Русия 
и Украйна, за възможно 
най-скоро прекратяване 
на военните действия и 
избягване на цивилни жертви.“ 
Лидерът на социалистически 
Китай ясно подчерта, че 
всъщност „трайното решение 
е да се отхвърли манталитетът 
на Студената война“, страните 
по света да се въздържат 
от блокова конфронтация, 
да се изгради балансирана, 
ефективна и устойчива 
сигурност за региона.

„Позицията на Китай 
по въпроса с Украйна е 
на правилната страна на 
историята“, това заяви в 
интервю пред медиите на 20 
март по повод състоялата се 
видеосреща на върха първият 
дипломат на Китай Уан И.

Той изтъкна, че Си 
Дзинпин ясно и изчерпателно 
е очертал позицията на КНР 
по въпроса с Украйна. Най-
важното послание е, че Китай 
винаги е работил с пълна мощ 
и отдаденост за каузата на 
световния мир.

„Ние винаги сме 
подкрепяли поддържането на 
мира и противопоставянето 
на войната. Това не само 
е заложено в историята и 
културата на Китай, но и във 
външната политика,  
към която Китай винаги се 
е ангажирал“, подчерта още 
външният министър  
на КНР.

Петър ГЕРАСИМОВ

Гласът на Пекин – 
за разум и мир
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Китайският локомотив 
тегли влака на 
глобалното икономическо 
възстановяване
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2Видеосреща на 
китайския президент 
Си Дзинпин и 
американския 
президент Джо 
Байдън 
На срещата те обсъдиха 
китайско-американските 
отношения, ситуацията в 
Украйна и други въпроси.

Правилният път  
за възраждането  
на Китай
Думата „път“ има символично 
значение. И точно социализмът с 
китайски характеристики е пътят, 
по който Китай трябва да поеме, 
за да реализира национално 
възраждане, каза китайският 
президент Си Дзинпин.
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Лаковите изделия  
от Пиняо
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Пролет в Китай
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ШОС трябва да играе по-активна  
роля за регионалната сигурност

ред лицето на 
въздействия, 
предизвикани 
от кризата в 
Украйна, Шан-
хайската орга-

низация за сътрудничество, 
като международна струк-
тура, покриваща най-голя-
ма площ и с най-голямо на-
селение, трябва да играе ва-
жна роля в опазването на 
регионалната и дори гло-
балната сигурност, както 
и да бъде с по-активна ро-
ля в насърчаване на ста-
билността. 

Това заяви членът на 
Държавния съвет и вън-
шен министър на Китай 
Уан И по време на среща-
та си с Джан Мин, генера-
лен секретар на Шанхай-
ската организация за съ-
трудничество.

П

Уан И посочи, че в мо-
мента светът навлиза в 
период на турбуленции и 
промени, а средата за си-
гурност и развитие, пред 
която е изправено човеш-
кото общество, е слож-
на и тежка. ШОС трябва 

енергично да задълбоча-
ва солидарността и сътруд-
ничеството между държа-
вите членки, да увеличава 
взаимната подкрепа и да 
поддържа регионална ста-
билност и сигурност, до-
бави той. Гласът на Пекин –  

за разум и мир
Ясно бе подчертано, че 

официален Пекин ще про-
дължи да дава независи-
ма оценка въз основа на 
достойнствата по всеки 
проблем – по един обек-
тивен и конструктивен на-
чин. „Никога няма да при-
емем външна принуда или 
натиск, а също така ще се 
противопоставим на вся-
какви безпочвени обвине-
ния или подозрения, насо-
чени срещу Китай“, доба-
ви Уан И.

Очевидно позицията 
на партийното и държав-
но ръководство на КНР по 
отношение на украинската 

криза, а и на ред други 
важни проблеми от меж-
дународен характер, из-
разена по време на про-
дължителната видеосре-
ща Пекин – Вашингтон, 
има ясно изразен обертон 
– преди всичко светът не 
бива да се връща към ми-
нали периоди на враждеб-
ност, взаимно подозрение 
и размяна на пропагандни 
атаки – така характерни за 
десетилетията на Студена-
та война, а трябва да на-
прави всичко възможно за 
възтържествуване на ми-
ра. Една основна предпос-
тавка по пътя към свят със 
споделено бъдеще.

Китай ще продължи със строгите 
мерки за превенция на COVID-19

остоянният ко-
митет на По-
литбюро на ЦК 
на ККП прове-
де заседание на 
17 март, на кое-

то бе направен анализ за 
ситуацията с епидемията 
от COVID-19 и бе посочено, 
че страната трябва да про-
дължи със строгите мер-
ки за превенция и контрол.

Овладяването на епи-
демията вече е всекидне-
вие за всички в страната. 

Благодарение на пред-
приетите мерки, здраве-
то и животът на хората са 
защитени максимално, а 
икономиката продължава 
да работи безпроблемно, 
което показва, че прави-
телството е напълно спо-
собно да управлява ситу-
ацията, посочи на засе-
данието генералният се-
кретар на ЦК на ККП Си 
Дзинпи.

Членовете на Посто-
янния комитет призоваха 

за строго изпълнение на 
предприетите антиепиде-
мичните мерки и засил-
ване на насоките за пре-
венция и бързо овладява-
не на огнища на вируса. 

Междувременно трябва 
да се поддържа нормално-
то производство и живот 
на хората, да се гаранти-
рат доставките на стоки от 
първа необходимост и ме-
дицинското обслужване на 
населението, бе подчертано 
още на заседанието.

П

Китай - САЩ

Видеосреща на Си Дзинпин и Джо Байдън 
а 18 март вечерта по по-
кана на американския 
президент Джо Байдън, 
китайският председател 
Си Дзинпин разговаря с 
американския си колега. 

Двамата размениха мнения по ки-
тайско-американските отношения, 
ситуацията в Украйна и други въ-
проси от общ интерес.

Байдън заяви, че САЩ не се 
стремят към „нова Студена война“ 
с Китай, нямат намерение да про-
менят китайската държавна сис-
тема, не търсят конфронтация с 
Китай чрез засилване на връзки-
те със съюзниците, не подкрепят 
„независимостта на Тайван“ и не 
искат да имат конфликт с Китай. 

Вашингтон желае да води от-
кровен диалог с Пекин, да заси-
ли сътрудничеството, да се при-
държа към политиката за „един 
Китай“, да управлява ефективно 
конкуренцията и различията и да 
насърчава стабилното развитие на 

Н

отношенията между САЩ и Ки-
тай. „Готов съм да поддържам тяс-
на комуникация с председателя 
Си Дзинпин, за да развиваме от-
ношенията между САЩ и Китай“, 
каза той.

От своя страна Си Дзинпин зая- 

ви: „Аз и г-н президентът сме съ-
гласни с това, че Китай и САЩ 
трябва да се уважават и съжи-
телстват мирно, да избягват кон-
фронтацията, както и да засилят 
комуникацията и диалога на всич-
ки нива и в различни области. В 

момента китайско-американски-
те отношения все още не са пре-
одолели дилемата, създадена от 
предишната администрация на 
САЩ, но се сблъскват с все по-
вече предизвикателства. Особено 
някои хора в САЩ изпращат по-
грешни сигнали до сепаратистите 
за „независимост на Тайван“, кое-
то е много опасно. Ако въпросът 
с Тайван не бъде решен правил-
но, това ще има пагубно влияние 
върху отношенията между двете 
страни. Надяваме се, че амери-
канската страна ще обърне дос-
татъчно внимание“.

Двамата държавни глави смя-
тат, че онлайн диалогът е бил 
конструктивен, работните групи 
на двете страни ще предприемат 
практически мерки и положат уси-
лия за връщане на отношенията 
между Китай и САЩ в релсите на 
стабилното развитие. Те ще поло-
жат усилия и за мирното разреша-
ване на кризата в Украйна.

I стр. 2

Правителството прие план за координирано 
развитие на градовете по средното течение  
на река Яндзъ
В плана се посочва, че през следващите пет години 
градовете в този район трябва да реализират 
координирано развитие и да постигнат реален 
напредък, а приносът им в националната икономика да 
се повиши и съдейства за по-нататъшното оформяне на 
икономиката в делтата на река Яндзъ. 
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党的十八大以来，中国特色社
会主义进入新时代。以习近平同
志为核心的党中央，以伟大的历
史主动精神、巨大的政治勇气、
强烈的责任担当，统筹国内国际
两个大局，推动党和国家事业取
得历史性成就、发生历史性变
革，中华民族伟大复兴进入不可
逆转的历史进程。如今，踏上全
面建设社会主义现代化国家新
征程的中国，正以前所未有的奋
斗精神信心百倍书写着新时代
中国发展的伟大历史。本台《新
闻联播》从2月18日起推出系列
报道《奋进新征程 建功新时代》
，18日播出第一集《向着伟大复
兴坚定前行》。

又是一年新春时，新时代的中
国活力迸发，每一刻都在书写着
新的时代篇章。

在天津，新一代运载火箭长征
五号整装待发，为即将到来的又
一次空间站发射任务做好准备。
今年，中国将完成全部空间站在
轨建设。

在上海洋山港四期码头，一
艘艘国际货轮正在繁忙地装卸
货物。如今，近百条国际航线在
洋山港互联互通，日夜不歇地拥
抱世界。

在四川大凉山，今年开来了复
兴号动车组。从昆明到西昌时间
缩短了三个小时，新鲜水果、特
产山货有了更加便捷的出山通
道，大凉山沿线迎来了乡村振兴
的新机遇。

今天的中国，经济总量从2012
年的54万亿元增长到2021年的
114万亿元，连续多年稳居世界第
二大经济体、第二大消费市场、
制造业第一大国、货物贸易第一

【奋进新征程 建功新时代】向着伟大复兴
坚定前行

外交部敦促美方立即撤销针对中方官员的所谓制裁
新华社北京3月22日电 

针对美方称将对中方一些
官员实施签证限制，外交
部发言人汪文斌22日表
示，美方声明违反国际法
和国际关系基本准则，粗
暴干涉中国内政，中方对
此坚决反对，敦促美方立
即撤销所谓制裁，否则必
将予以对等反制。

当日例行记者会上，有
记者问：21日，美国国务
卿布林肯发表声明称，美
将对在中国境内外和美国
境内参与镇压少数民族、
宗教团体、异见人士等侵
犯人权行为的中国官员实
施签证限制。中方对此有
何评论？

汪文斌表示，美方的
声明充斥着意识形态偏
见和政治谎言，对中方进
行污蔑抹黑，无端打压中
方官员，违反国际法和国
际关系基本准则，粗暴
干涉中国内政。中方对此

坚决反对。
“中国的人权状况怎么

样，中国人民最有发言权，
轮不到美方指手画脚。”汪
文斌说，中国政府坚持以
人民为中心的人权理念，
认真落实“尊重和保障人
权”的宪法原则，把生存

权、发展权作为首要的基
本人权，协调增进全体人
民的经济、政治、社会、文
化、环境权利，努力维护
社会公平正义，促进人的
全面发展。中国成功走出
一条顺应时代潮流、适合
本国国情的人权发展道

大国，对全球经济增长的年均贡
献率始终保持在30%左右，成为
世界经济增长的第一引擎；人均
GDP超过1.2万美元，形成了世界
上规模最大的中等收入群体；粮
食产量连续7年超1.3万亿斤，把中
国人的饭碗牢牢端在自己手中；
国家经济实力、科技实力、综合
国力跃上新台阶。

不断跳动的数字，百姓越来越
多的获得感、幸福感、安全感，映
照着一个大国不懈的奋进。

2012年11月15日，十八届中央
政治局常委同中外记者见面，习
近平总书记庄严宣示：我们的责
任，就是要团结带领全党全国各
族人民，接过历史的接力棒，继
续为实现中华民族伟大复兴而
努力奋斗。人民对美好生活的向
往，就是我们的奋斗目标。

党的十八大以来，以习近平同

志为核心的党中央，出台一系列
重大方针政策，推出一系列重大
举措，推进一系列重大工作，战
胜一系列重大风险挑战，解决了
许多长期想解决而没有解决的难
题，办成了许多过去想办而没有
办成的大事，推动党和国家事业
取得历史性成就、发生历史性变
革。中华民族迎来了从站起来、
富起来到强起来的伟大飞跃，实
现中华民族伟大复兴进入了不可
逆转的历史进程。

新发展理念指引下，新时代的
中国正呈现崭新的气象。

新动能加速集聚，科技进步
对经济的贡献率超过60%，创
新第一驱动力的“引擎”不断加
速。中国创新指数全球排名从
2013年的第35位跃升至2021年
的第12位。

区域协调发展实现新突破，促

进京津冀协同发展、长江经济带
发展、粤港澳大湾区建设、长三角
一体化发展、黄河流域生态保护
和高质量发展，高标准高质量建
设雄安新区，东中西和东北“四大
板块”优势互补，单个增长极变为
多个动力源。

绿色成为高质量发展的鲜明
底色。2012年以来，单位GDP能
耗累计降低24.4%，坚持“山水
林田湖草沙”一体化保护和系统
治理，加快向碳达峰、碳中和目
标进发，生态环境保护发生历史
性、转折性、全局性变化。

高水平对外开放持续扩大。从
推动共建“一带一路”高质量发展
到建设自由贸易试验区和海南自
由贸易港，从缩减外资准入负面
清单到连续4年举办中国国际进
口博览会，坚定不移实行的高水
平对外开放，实现了中国与世界
各国互利共赢。

发展成果人民共享。中国建成
世界上规模最大的社会保障体
系，基本医疗保障覆盖超过13.5
亿人，基本养老保障覆盖超10亿
人。近一亿农村贫困人口摆脱贫
困，千年梦想今朝梦圆。

这是一个伟大的时代！生逢伟
大时代，是我们的幸运；建功伟大
时代，是我们的责任。如今，新时
代的中国，14亿多追梦人正奋力
拼搏、勇开新局，同时间赛跑，同
历史并进。

奋进新征程，建功新时代，14
亿多中国人民在以习近平同志为
核心的党中央的坚强领导下，踔
厉奋发向前进，以优异成绩迎接
党的二十大，为全面建设社会主
义现代化国家、实现中华民族伟
大复兴的中国梦不懈奋斗！

路，推动中国人权事业取
得了历史性成就。14亿多
中国人民在人权保障上的
获得感、幸福感、安全感
不断增强，中国的人权状
况处于历史的最好时期，
国际社会对此有目共睹。

汪文斌说，世界上最
大的人权侵犯者恰恰是
美国。历史上，美国从肉
体、土地、文化等各个方
面对印第安人进行屠杀、
驱逐、同化，全方位、系
统化地侵犯印第安人人
权，早已构成事实上的种
族灭绝。美国在建国后的
一百多年里对印第安人进
行系统性种族清洗。美国
印第安人口从15世纪末的
500万骤减到20世纪初的
25万。美国政府还对印第
安文化实施同化政策，导
致印第安人文化灭绝。

汪文斌说，印第安人
的悲惨遭遇，远远不是
美国人权劣迹的全部。

美方应对新冠肺炎疫情
不力，已经使超过97万美
国人民不幸丧生；美国国
内长期性系统性种族歧
视痼疾难除，弗洛伊德
们“不能呼吸”。美国还对
外发动侵略，侵犯别国人
民人权，给别国人民造成
深重灾难，甚至公然鲸吞
阿富汗央行被冻结的70
亿美元资产，抢走阿富汗
人民的救命钱，给阿人
道危机火上浇油。就是
这样的美国还整天以“保
护人权”为名叫嚣对别国
进行打压制裁，这样的把
戏注定失败。

“我们敦促美方切实反
省纠正自身在人权领域犯
下的累累罪行，同时客观
公正看待中国人权状况，
停止对中方蓄意抹黑打
压，立即撤销针对中方官
员的所谓制裁，否则中方
必将予以对等反制。”汪
文斌说。
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аКтуално

Китай - Камбоджа  

Овладяна е технологията  
на АЕЦ от четвърто поколение

епутатът на 
ОСНП и замест- 
ник-директор  
на Китайската 
агенция за атом- 
на енергия Жен 

Дунбао заяви, че Китай е 
разработил усъвършенства-
на технология за ядрена 
енергия от четвърто поко-
ление. 

Първата демонстрацион-
на АЕЦ, инсталирана с ре-
актор с такава технология, 
вече започна да произвеж-
да електроенергия.

Високотемпературният  
ядрен реактор с газово ох-
лаждане, разработен само- 

Д

стоятелно от Китай, е из-
вестен още като „неразтопя-
ем реактор“. 93,4% от обо-
рудването е произведено в 

страната. В момента про-
дължава строителството на 
АЕЦ с реактор от трето по-
коление „Хуалун-1“. 

Китай и Южна Африка ще съдействат  
за развитието на БРИКС

еотдавна китай- 
ският предсе-
дател Си Дзин- 
пин в телефонен 
разговор с пре-
зидента на Юж-

на Африка Сирил Рамафо-
са посочи, че двете страни 
споделят специално прия-
телство и са като „другари 
и братя“. 

Развитието на двустран-
ните отношения е от важно 
значение за обединяването 
и сътрудничеството меж-
ду развиващите се държа-
ви. Китай и Южна Африка 
трябва да продължат с вза-
имната подкрепа по въпро-
сите от взаимен интерес и 
тревогите на двете страни. 
Китай е готов да обсъди с 
Южна Африка сътрудни-
чеството в областта на про-
изводството на ваксини и 

Н

да подкрепи африканските 
държави в борбата с пан-
демията, каза китайският 
лидер.

Си Дзинпин подчерта 
също, че Китай, като стра-
на председател на БРИКС 
тази година, желае заедно с 

Южна Африка да съдейст-
ват за развитието на органи-
зацията, да изградят по-все-
странно, близко, практиче-
ско и инклузивно партньор-
ство на високо ниво. Ос-
вен това е готов с различ-
ните страни да подкрепят 

Към всестранното партньорство в АСЕАН

П
реди дни ки-
тайският предсе-
дател Си Дзин- 
пин в телефонен 
разговор с пре-
миера на Кам-

боджа Хун Сен посочи, че с 
общите усилия на две стра-
ни отношенията са преми-
нали успешно през всички 
изпитания. 

Пред големите промени 
през последните сто години, 
включително и тези, пре-
дизвикани от пандемията, 
Китай и Камбоджа твърдо 
съдействаха за изграждане-
то на общността на споделе-
ната съдба и създадоха обра-
зец за международни отно-
шения от нов тип, подчер-
та китайският лидер.

Си Дзинпин заяви също, 
че твърдо подкрепя цен-
тралното място на АСЕАН 
в рамките на регионалното 

сътрудничество, и се надя-
ва организацията да играе 
по-голяма роля в регио-
налните и международните 

многостранността, да защи-
тават справедливостта, за-
конните права и интереси 
на новите пазари и развива-
щите се държави, да дадат 
положителен принос за ста-
билизирането и възстановя-
ването на световната иконо-
мика и да градят общността 
на споделената съдба.

Рамафоса заяви, че Ки-
тай е истински партньор и 
приятел на Южна Африка 
и африканските държави. 
Южна Африка спазва по-
литиката на „един Китай“, 
твърдо подкрепя китайско-
то становище по важни въ-
проси, като свързаните с 
Тибет например. 

Освен това се надява 
да засили връзките и при-
ятелството с Китай, да 
задълбочи практическо-
то сътрудничество между 

двете страни и всестранно-
то стратегическо партньор-
ство между Китай и Афри-
ка. Южна Африка подкре-
пя работата на Китай ка-
то страна председател на 
БРИКС, и очаква успехи 
от срещата на лидерите на 
организацията тази година.

Двамата държавни глави 
обмениха мнения и за си-
туацията в Украйна. Те са 
на едно мнение, че автори-
тетните държави имат пра-
во сами да определят свое-
то становище. Двамата под-
крепят мирните прегово-
ри между Русия и Украй-
на, както и разрешаването 
на конфликтите чрез диалог 
и преговори. Си Дзинпин и 
Сирил Рамафоса изразиха 
желание да засилят обме-
на и координацията по то-
зи въпрос.

дела. Китай подкрепя рота-
ционното председателство 
на Камбоджа тази година 
и желае заедно да съдейст-
ват за новото развитие на 
всестранното стратегиче-
ско партньорство в рамки-
те на организацията.

Хун Сен заяви, че двус-
транната търговия се раз-
вива бързо, както и голе-
мите проекти в рамките на 
„Един пояс, един път“, кое-
то е знак за постижения-
та във всестранното стра-
тегическо партньорство на 
сътрудничество между Ки-
тай и Камбоджа, както и 
споделената съдба на две-
те страни. Камбоджа твър-
до подкрепя политиката на 
„един Китай“ и китайското 

становище по свързаните с 
Тайван и Синдзян въпроси. 
Освен това е готова да за-
дълбочи сътрудничеството 
и обмена с Китай в области 
като икономиката и търго-
вията, земеделието, култу-
рата и други, използвайки 
като възможност 65-ата го-
дишнина от установяване-
то на дипломатически от-
ношения между двете стра-
ни, която ще бъде отбеляза-
на следващата година.

Двамата лидери обмени-
ха мнения относно ситуа-
цията в Украйна и се съгла-
сиха, че трябва да се под-
държа балансирано и спра-
ведливо становище и да се 
положат положителни уси-
лия за мирните преговори.

Продължава бързото увеличение на външната 
търговия на Китай 
По данни на националната статистика стокообменът на 
Китай с чужбина за януари и февруари се е увеличил с 
13,3% на годишна база, като ръстът на износа е 13,6%, 
а на вноса – 12,9%. Благодарение на това се увеличава 
положителното търговско салдо на страната.
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Коментари

Страницата подготви  
Любомир МИхАйЛОВ

Правилният път за възраждането на Китай

Д
умата „път“ има 
символично зна- 
чение в китай- 
ската и много  
други култури, 
което може да 

бъде провокативна мета-
фора за основен избор, 
който определя бъдещето. 

Социализмът с ки-
тайски характеристики 
е пътят, по който Китай 
трябва да поеме, за да ре-
ализира национално въз-
раждане, каза китайски-
ят президент Си Дзинпин, 
генерален секретар на ЦК 
на ККП и председател на 
Централната военна коми-
сия, по време на наскоро 
приключилата годишна се-
сия на Висшия законодате-
лен орган на Китай. 

Това е част от разби-
ранията, които този ор-
ган задълбочи в прегле-
да на партията и народ-
ните усилия в новата ера, 
подчертава в коментар по  

темата агенция Синхуа. 
В коментара се изтъква, 

че историята и практика-
та са доказали достатъчно, 
че само социализмът може 
да спаси и развие Китай 
и че само когато се след-
ва и развива социализмът 
с китайски характеристи-
ки, може да се осъществи 
националното възраждане. 
Следвайки пътя на социа-
лизма с китайски характе-
ристики, Китай постигна 
забележителни постиже-
ния през последните де-
сетилетия. 

Страната победи абсо-
лютната бедност, бич от 
социални проблеми, пред 
които е изправено цялото 
човечество в продължение 
на хиляди години, на ця-
лата си огромна терито-
рия; Китай постигна бърз 
икономически растеж, ка-
то същевременно запази 
дългосрочна социална ста-
билност, възхвалявана от 

мнозина като чудеса.
Струва си да се отбе-

лежи, че пътят никога не 
е бил твърд и затворен, а 
динамично е в крак с вре-
мето, генерирайки поли-
тики, насочени към посто-
янно променящите се ре-
алности и справяйки се 
с новите предизвикател-
ства, произтичащи от раз-
витието.

С корените си в ки-
тайска земя пътят на стра-
ната се оказа подходящ за 
китайската култура и ус-
ловия, тъй като донесе на 
китайския народ спокоен 
и пълноценен живот, а на 
китайската нация – тра-
ен просперитет. В край-
на сметка това ще доведе 
до реализирането на стре-
меж, споделян от всички 
китайски хора – национал-
но възраждане.

За света, който претър-
пява големи промени, не-
виждани от век, мирният 

Китай служи като кот-
ва за световната стабил-
ност. Процъфтяващ Китай, 
който остава на правил-
ния курс, има голям при-
нос към глобалните про-
грами, включително нама-
ляване на бедността, смек-
чаване на неблагоприятно-
то изменение на климата и 
устойчиво развитие.

За огромния брой раз-
виващи се страни успехът 
на Китай в проучването 
на подходящ път, основан 
на националните реално-
сти, е вдъхновяващ и ги 
насърчава да търсят свои 
собствени подходящи пъ-
тища за развитие.

Успехите, които Китай 
постигна, красноречиво 
показват правилността на 
пътя. Докато се върви и 
следва правилният път, 
усилията ще бъдат насо-
чени към споделената цел 
и тази цел ще бъде на хо-
ризонта.

Ръководен  
от КПП, Китай 
неотклонно  
следва пътя 
на социализма 
с китайски 
характеристики, 
за да реализира 
национално 
възраждане, 
икономически 
растеж, социална 
стабилност 
и все по-голям 
авторитет и 
влияние в света

Двойни стандарти на Запада към бежанците

В
Сирия светът 
стана свидетел 
на масови убий-
ства, в които бя-
ха замесени и 
много западни 

държави. В Украйна обаче 
целият Запад защитава жи-
телите на страната, разказа 
пред медиите Анас ал-Аб-
дах, ръководител на прего-
ворния орган на сирийска-
та опозиция. Той бе разгне-
вен и разочарован от „двой-
ните стандарти“ на запад-
ните държави, предаде Ра-
дио Китай за чужбина.

На 15 март бе отбеляза-
на 11-ата годишнина от на-
чалото на сирийската кри-
за. Според последни дан-
ни на ООН през измина-
лите 11 години загиналите 
сирийци са най-малко 350 

хиляди, над 12 милиона са 
без дом, а над 14 милиона 
мирни сирийски граждани 
сериозно се нуждаят от ху-
манитарна помощ. 

Генералният секретар 
на ООН Антониу Гутериш 
неотдавна отново призо-
ва страните да предпри-
емат практически дейст-
вия, да ускорят политиче-
ския процес в Сирия и да 
сложат край на 11-годиш-
ната трагедия за сирийския 
народ, отбелязва китайско-
то радио. 

Призивът на Гутериш 
обаче привлече малко вни-
мание в западния свят. В 
момента САЩ и западни-
те държави се фокусират 
върху Украйна и проявя-
ват голямо съчувствие към 
бежанците, като в същото 

време отказват да прием-
ат такива от Сирия. Някои 
западни политици и медии 
дори оценяват бежанците 
според външния им вид, 
цвета на кожата и нация-
та. Това е очевиден знак за 
високомерието, предразсъ-
дъците и дискриминацията 
на САЩ и Запада. Двой-
ните стандарти отново са 
във вреда на бежанците от 
Близкия изток.

От войните в Афганис-
тан и Сирия до украинска-
та криза САЩ все играят 
безславна роля. Никой не 
обръща внимание на спра-
ведливостта, а американ-
ските политици и медии 
заедно манипулират ситу-
ацията. 

За тях бежанците са ин-
струмент за реализиране 

на политически интереси и 
защита на хегемония.

Всеки живот е равно-
поставен и ценен, незави-
симо от националността и 
държавата, изтъква Радио 
Китай за чужбина. 

Бежанците не трябва да 
стават жертва на американ-
ската хегемония. Те заслу-
жават хуманитарно отно-
шение без дискриминация. 
Тези западни политици и 
медии, които се хвалят със 
своята справедливост, тряб-
ва да оставят настрана ви-
сокомерието и предразсъ-
дъците и да обърнат внима-
ние на страданията и апела 
на бежанците от Близкия 
изток, както и да се отка-
жат от двойните стандарти.

Западните 
политици и 
медии оценяват 
бежанците, които 
са жертва на 
американската 
хегемония,  според 
външния им вид, 
цвета на кожата  
и нацията

Китайското 
правителство 
обяви, че от тази 
година намалява 
наполовина данъка 
върху печалбата на 
малките фирми

Повишаването на социалната сигурност и жизнения 
стандарт вдига рейтинга на властта в КНР

М
алките фирми 
и в бъдеще ще 
бъдат освободе-
ни от данъци. 
Ще бъдат ин-
вестирани по-

вече финансови средства 
за образованието в села-
та и отдалечените райони. 
Местните власти трябва да 
са по-пестеливи… – каза ки-
тайският премиер Ли Къ-
цян на пресконференция 
след закриването на годиш-
ните сесии на ОСНП и на 
НК на КНПКС.

Заетостта е сред най-ва-
жните теми за хората, комен-
тира Радио Китай за чуж-
бина, изяснявайки важно- 

то значение на тази тема 
за китайското общество. За 
решаването на свързаните 
с нея проблеми е необходи-
мо да се предотврати фали-
тът на най-силно засегна-
тите от пандемията пазар-
ни субекти,  посочва меди-
ята. Китайското правител-
ство обяви, че от тази го-
дина намалява наполови-
на данъка върху печалба-
та на малките фирми. Тази 
политика е насочена към 
ресторанти, хотели, малки 
магазини за продажби на 
дребно, туристически аген-
ции, пътнически транспорт 
и други.

Правителството непре- 

къснато работи за предос-
тавяне на гаранции за со-
циалната сигурност, напри-
мер в сферата на здравни-
те осигуровки и образова-
нието. Като цяло 70% от 
медицинските разходи в 
градовете и селата ще бъ-
дат връщани от държава-
та съгласно новата систе-
ма за здравно осигуряване. 
Повече политики за соци-
алната сигурност означа-
ва повече финансови раз-
ходи. През тази година ки-
тайското правителство ще 
отпусне средства за соци-
ална сигурност на граж-
даните, които ще са над 
2 милиарда юана повече в 

сравнение с миналата.
Най-голямата в света 

консултантска компания 
„Еделман“ отбеляза, че 
през 2021 г. рейтингът на 
доверие към правителство-
то сред китайците е достиг-
нал 91%, което е увеличе-
ние с 9% на годишна ба-
за. По този показател ки-
тайското правителство е на 
първо място в света.

„Цел на икономическо-
то развитие трябва да са га-
ранциите за социалната си-
гурност и повишаването на 
жизнения стандарт“, кате-
горичен е китайският пре-
миер Ли Къцян на прескон-
ференцията.
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науКа и образование 

Развитие на инициативата  
„Източни данни, западно изчисление“ 

В КНР – над 60% от базовите станции за 5G мрежи

нициативата „Източни 
данни, западно изчисле-
ние“ предвижда изграж-
дането на нова система 
от мощности за изчис-
ления, интегрираща цен-

трове за данни, изчисления в облак 
и големи данни, а голямата й цел е 
постигане на координирано разви-
тие между източните и по-изоста-
налите западни провинции.

„В момента повечето китайски 
центрове за данни са разположе-
ни на изток и затова е трудно да 
се осъществи мащабен напредък 
в развитието, особено като се има 
предвид, че нужните за това енер-
гийни ресурси са в западната част 
на страната. Западната част на Ки-
тай е богата на такива ресурси, 
особено възобновяеми, а и гео-
графските и климатичните усло-
вия са по-подходящи за изграж-
дането на мащабни центрове за 
данни“, обяснява Сун Уей, замест-
ник-директор на Отдела за инова-
ции и високотехнологично разви-
тие към Държавната комисия за 
развитие и реформи.

Новата инициатива разчита 
на осем изчислителни центъра в 

региона Пекин – Тиендзин – Хъ-
бей, делтата на река Яндзъ, Гуан-
дун – Хонконг – Макао, Вътреш-
на Монголия, Нинся-хуейския ав-
тономен регион и провинция Ган-
су. Тя е благоприятна за насърча-
ване на координираното развитие 
между регионите. Очаква се прех-
върлянето на изчислителни мощ-
ности от изток към запад да сти-
мулира ефективния трансфер на 
свързаните индустрии, да насър-
чи потока от данни и трансфера 
на стойност между тези части на 
страната. Инициативата ще поста-
ви началото на нов етап в широ-
комащабно развитие на Западен 
Китай“, каза Сун, цитиран от Ра-
дио Китай за чужбина.

Според представители на Дър-
жавната комисия за развитие и ре-
форми новите изчислителни хъбо-
ве значително ще подобрят спо-
собностите на Китай в тази сфе-
ра, както и ще стимулират соци-
ални инвестиции в размер на по-
вече от 400 милиарда юана (63,11 
милиарда долара) ежегодно.

Около всеки изчислителен хъб 
ще се формират по един или два 
клъстера, които ще се фокусират 

върху работата с големи и свръхго-
леми данни. В тях също така ще 
има по-строги изисквания за еко-
логичното развитие, енергоспестя-
ването, използването на ресурси-
те и повишаване на нивото на си-
гурност, за да се насърчи високо-
качествено развитие на китайски-
те центрове за данни.

Междувременно китайските 
технологични гиганти, като „Тен- 
сент“ (Tencent) и „Алибаба“ (Ali- 
baba), обявиха планове да изгра-
дят повече центрове за данни в за-
падните провинции на страната, 
след като централното правител-
ство стартира проект под името 
„Източни данни, западно изчис-
ление“ за съхранение и обработ-
ка на повече цифрови данни в За-
паден Китай.

В рамките на проекта бе одо-
брено създаването на хъбове в на-
ционалната мрежа за изчислител-
на мощност в множество регио-
ни, включително Пекин – Тиенд-
зин – Хъбей, градската агломера-
ция Чънду – Чунцин, автономния 
район Вътрешна Монголия и про-
винция Гансу. В резултат на то-
ва няколко технологични гиганта 

И

итай е създал общо 1,43  
милиона 5G базови стан- 
ции към края на 2021 г. 
на фона на усилията на 
страната да засили ин-
формационните и кому-

никационните технологии, се по-
сочва в доклад на Министерство-
то на индустрията и информацион-
ните технологии, цитиран от Ра-
дио Китай за чужбина.  

Цифрата представлява над 60 
процента от общия брой на ба-
зовите станции в света, като на 
всеки 10 000 души в Китай се па-
дат средно по 10, почти два пъти 
повече от края на 2020 г. Мина-
лата 2021 г. инвестициите на Ки-
тай в изграждането на 5G мрежа-
та са достигнали 184,9 милиарда 
юана (29 милиарда долара), кои-
то представляват 45,6 процента от 
капиталовложенията в дълготрай-
ни активи на телекомуникацион-
ната индустрия.

К

В доклада на министерството 
се отбелязва също, че Китай ще 
постигне стабилен напредък към 
създаването на 5G услуги и гига-
битови оптични мрежи през на-
стоящата година. Страната очаква 
броят на потребителите на 5G да 
надхвърли 560 милиона до 2023 г.,  
а на всеки 10 000 души да има 

средно по 18 5G базови станции.
Китай постигна сериозен напре-

дък във висококачественото раз-
витие на информационната и ко-
муникационната индустрия, заяви 
министър Сяо Яцин на брифинг в 
Пекин. Според него информацион-
ната индустрия има голям принос 
за социалното развитие на фона 

обявиха, че са предприели подоб-
ни действия за прехвърляне на ци-
фрови данни, генерирани на изток, 
към центрове за данни в западни-
те и северните части на Китай, къ-
дето електроенергийната система 
е по-оптимална. 

„Тенсент“ ще участва активно 
в инициативата и ще оптимизира 
текущото разпределение на цен-
трове за данни, ще подобри тран-
срегионалното преместване на из-
числителна мощност“, заяви пред-
ставител на компанията. 

Според информация на „Тен-
сент“, неговите центрове за дан-
ни са разпределени в редица про-
винции. Например, компанията 
е пуснала в експлоатация център 
за данни в Гуейан, провинция Гу-
ейджоу, с обща площ от около 
470 000 квадратни метра. Очак-
ва се там да бъдат съхранявани 
300 000 сървъра. „Тенсент“ също 
така планира да изгради два цен-
търа за данни в региона Пекин – 
Тиендзин – Хъбей, както и един 
в Шанхай.

По подобен начин „Алибаба 
Клауд“ (Alibaba Cloud) е уредила 
досега изграждането на повече от 
100 центъра за данни в 25 региона 
по света, каза Ку Хайфън, научен 
сътрудник на центъра за данни на 
поделението на гиганта „Алибаба“.

Новината за проекта „Източ-
ни данни, западно изчисление“ 
предизвика на китайските борси 
повишение на акциите, като те-
зи на Capitalonline Data Service Co 
надвишиха лимита за търговия с 
10 процента.

Фу Лян, независим експерт в 
областта на технологиите, казва, 
че е неизбежна тенденция висо-
котехнологичните компании да 
предприемат действия за прех-
върляне на своите данни в реги-
они с по-подходящи условия - а 
именно по-евтино електричество 
и по-хладно време – като необхо-
димост от изчислителна мощност 
и съхранение на данни.

С изграждането на осем 
изчислителни хъба в цялата 
страна Китай стартира 
инициатива „Източни данни, 
западно изчисление“  
за съхранение и обработка  
на повече цифрови данни  
в западните части на страната. 
Очаква се инициативата, 
насочена към по-оптимално 
разпределение на ресурсите, 
свързани с ИТ сектора, 
да подобри значително 
изчислителните възможности  
на Китай, които са ключови  
за висококачественото развитие 
на икономиката. 

на сложната ситуация. 
„Китайската информационна 

и комуникационна индустрия по-
стигна нов напредък във високока-
чественото си развитие. Изграж-
дането на нова инфраструктура 
придоби солидна основа, като ве-
че работят повече от 1 425 000 ба-
зови станции за 5G мрежи, с 520 
милиона свързани мобилни тер-
минал. Всички местата за Зим-
ните олимпийски игри в Пекин 
бяха покрити от 5G сигнал“, по-
сочи министърът.

Приложенията за 5G бързо на-
влизат и в области като промиш-
лено производство, енергетика и 
транспорт, разширявайки техните 
бизнес модели и начини, по които 
функционират. Дигиталната иконо-
мика се развива енергично. Прихо-
дите на телекомуникационната ин-
дустрия в Китай и индустрията за 
софтуер и ИТ услуги са се увели-
чили съответно с 8 и 17,7%.
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акроикономика, не-
движими имоти, ки-
тайски концептуални 
акции, платформена 
икономика – това са 
все теми, които при-

вличат силно вниманието на па-
зара. Те бяха обсъдени преди дни 
на специално заседание на Коми-
сията за финансова стабилност към 
Държавния съвет. 

Анализатори посочиха, че та-
зи среща е навременна, прецизна 
и точна. Тя даде положителен сиг-
нал от китайското правителство 
за стабилизиране на очакванията, 
чуждестранните инвестиции и раз-
витието, възстановявайки довери-
ето на инвеститорите от страната 
и чужбина.

Финансите са стълб за иконо-
мическото развитие. Китайският 
финансов пазар бе силно повлиян  
от нестабилната външна среда, 

намаляването на търсенето, удара 
върху доставките и отслабването на 
очакванията. В такъв един ключов 
момент на тази среща бяха обсъ-
дени основните проблеми, които 
пречат на развитието на пазара. На 
нея бе подчертано, че развитието е 
най-важната задача и то трябва да 
се концентрира върху икономика-
та, да се задълбочат реформите и 
да се разшири отварянето, както и 
да се предприемат активни парич-
ни политики. Тази подкрепа ще ста-
билизира очакванията на пазара и 
ще намали тревогите. Според пър-
вия икономист на ICBC International 
Чън Шъ тази среща е знак за „ку-
ража на китайските лидери за сп-
равянето с краткосрочните сътре-
сения на пазара, както и за гъв-
кавостта на китайската икономи-
ка и финанси в преодоляването на 
трудностите“.

Всъщност китайската икономи- 

М

иКономиКа

Справяне с предизвикателствата  
и гарантиране на стабилността

П
одходът на Пе- 
кин за стабили-
зиране на иконо-
миката произти-
ча от осъзнава-
нето както за въ-

трешните, така и за външ-
ни рискове, като бе призна-
то, че колебанията в цените 
на стоките ще продължат, а 
разширяването на вътреш-
ното потребление би мог-
ло да се окаже ключов ме-
тод за възстановяване на ця-
лостното потребление и ин-
вестиции през тази година.

Целта за 5,5-процентов 
ръст е по-висока от про-
гнозите на Международния 
валутен фонд и Световна-
та банка. Фокусът, който 
Пекин поставя върху ста-
билното развитие на фона 
на новия натиск от спад, е 
сигнал, че китайската ико-
номика вероятно ще запази 
ръста си и в бъдеще.

По отношение на зае-
тостта правителството си 
постави за цел откриване-
то на 11 милиона нови ра-
ботни места в градовете и 
максимално ниво на безра-
ботицата там от 5,5%, като 
и двете цели са постижими.

Миналия месец Дър-
жавната комисия за раз-
витие и реформи обяви, 

големите банки) с над 40 
процента тази година е по-
зитивен знак, тъй като този 
ход може да създаде усло-
вия, благоприятни за под-
крепа на работните места, 
както и за развитието на 
фирмите, които са ключо-
ви за китайската икономи-
ка. В крайна сметка 80 про-
цента от градската заетост 
в Китай се осигурява от 
малки фирми.

очаквания, отразени в про-
учване на Министерството 
на търговията.

Намаляването на данъ-
ците и таксите са най-ди-
ректната, справедлива и 
ефективна мярка в помощ 
на бизнеса, заяви премиерът  
Ли Къцян на провелата се 
пресконференция след края 
на парламентарната сесия. 
Той определи мащаба на 
данъчните облекчения и 

че насърчаването на пред-
приемачеството и даване-
то на възможности за ра-
бота на завършилите уни-
верситети в Китай ще бъ-
де приоритет тази година. 
Политиката е важна, тъй 
като ръстът на стартъпите 
ще съдейства за възстано-
вяването на пазара на ра-
ботна ръка.

С приблизително 10,76 
милиона студенти, които 
се очаква да завършат та-
зи година, целта на Пекин 
да увеличи кредитиране-
то на малкия бизнес (от 

Други по-важни цели за 
2022 г. включват намалява-
не на бюджетния дефицит 
до 2,8% от БВП и 3% про-
гнозна инфлация.

Страната ще продължи 
и с ангажимента си за от-
варяне на своята икономи-
ка чрез серия от мерки ка-
то оптимизиране на външ-
ната търговия и бизнес сре-
дата за чуждестранни ком-
пании. 

Това решение е явна 
подкрепа за чуждестран-
ните компании и е важно 
за техните оптимистични 

намалявания на 2,5 три-
лиона юана (400 милиар-
да долара). Малките фир-
ми и едноличните търговци 
ще имат приоритет при да-
нъчните облекчения, кои-
то ще бъдат приключени 
преди края на юни. Сред 
мерките на правителство-
то са също така пускането 
на ваучери за стимулира-
не на потреблението.

Отмяната и намалява-
нето на данъци е основна-
та макрополитическа мяр-
ка, която очакват компа-
ниите, заяви Ли Къцян, 

уточнявайки, че правител-
ството вече е спестило на 
бизнеса 8,7 трилиона юана 
от 2013 г. досега, когато за-
почна данъчна реформа и 
въвеждане на ДДС. Ли ка-
за, че правителството сле-
ди ситуацията на пазара и 
е забелязало някои труд-
ности в областта на мест-
ните данъци. За да подкре-
пи властите по места да се 
справят, правителството ще 
увеличи с 18% тяхното фи-
нансиране, което ще дос-
тигне 9,8 трилиона юана – 
нещо рядко през последни-
те години.

„Тъй като глобалните 
цени на стоките продължа-
ват да се повишават, про-
блемите с предлагането и 
натиска от повишаващата 
се инфлация ще се проя-
вят по-късно тази година, 
а цените на суровините ще 
продължат да растат. Отмя-
ната на данъци ще смек-
чи негативното влияние и 
предоставя подкрепа за на-
сърчаване на потребление-
то“, казва Джими Джу от 
Fullerton Research в интер-
вю за КМГ. „За компани-
ите мерките за намалява-
не и отмяна на данъци би-
ха могли да повишат обо-
ротните им средства. Те ще 
са от полза за създаване на 
повече работни места и ин-
вестиции“, добавя той.

Като цяло докладът за 
работата на правителство-
то е показателен за насока-
та, в която Пекин възпри-
ема социалното и иконо-
мическото развитие и по-
литиките ще бъдат насоче-
ни към справяне с възмож-
ните предизвикателства и 
запазване на стабилността.

На провелата се неотдавна пета сесия  
на 13-ото общокитайското събрание на народните 
представители китайският премиер Ли Къцян 
представи доклад за работата на правителството, 
като обяви, че целта за икономическия ръст  
за 2022 г. е 5,5%. „Задълбоченият анализ на 
събитията в страната и чужбина показва, че тази 
година нашата страна ще се сблъска с много 
повече рискове и предизвикателства и ние трябва 
да полагаме продължителни усилия, за да ги 
преодоляваме“, заяви той.

Китайската икономика  
отбелязва непрекъснат растеж

ка през последните години показа 
своите способности за справяне с 
рисковете. В момента тя отново се 
възстановява стабилно, особено в 
областта на потреблението.

Освен това през първите два ме-
сеца на тази година индустриал-
ното производство, инвестиции-
те, вносът и износът на Китай от-
белязаха бърз растеж, а заетостта 
и цените се задържаха стабилни.

Пандемията все още не е овла-
дяна, ситуацията в света като ця-
ло е нестабилна и на този фон Ки-
тай трябва да се подготви за новите 

предизвикателства. Затова страната 
ще прилага полезни за пазара по-
литики, а финансовите органи ще 
трябва твърдо да подкрепят разви-
тието на реалната икономика.

Очевидно е, че Китай е запазил 
достатъчно пространство за макро-
политиките и инструментите. Паза-
рът очаква стабилната му подкре-
па за своето развитие. Китайската 
финансова система ще „влее нови 
сили“ в реалната икономика, ще 
съдейства за устойчивото разви-
тие и растеж не само на страната, 
но и на целия свят.
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Легендата за Златния храм и  
съдбата на военачалника У Сангуей 
Искам да ви разкажа една история така, 
както ми я разказаха мои приятели китайци 
в Кунмин. Те ме заведоха да разгледам 
резиденцията на бележития военачалник 
У Сангуей, а също посетихме и частния 
музей, който любители на този период от 
историята са направили в негова чест. 

ремето, което 
прекарах в Ки-
тай, ме убеди, 
че китайците са 
изключително 
гостоприемни и 

внимателни хора. Като по-
вечето студенти в Китай, и 
аз поработвах в свободното 
си време. Не че стипендия-
та не беше достатъчна, но 
исках да опитам от всичко, 
което може да ми предло-
жи тази необятна страна. 
Работата беше едно тако-
ва изживяване. 

В езиковата школа по 
английски срещнах пре-
красни хора, с които под-
държам контакти и до днес. 
Колективът беше малък, но 
много сплотен, а шефове-
те ни бяха като приятели. 

Точно те ми разказаха 
за военачалника У Сангуей 
и за Златния храм и пред-
ложиха на мен и няколко 
чужденци да го разгледа-
ме. В уговорения ден оти-
дохме на 10 км извън Кун-
мин в един прекрасен парк 
на хълма Пеещия феникс, 
където се намираше вели-
колепният Златен храм. 

Златният храм  
е най-известният  

даоистки храм в Китай, 
като е и най-големият 
бронзов храм в страната. 
От вратите до керемидите 
на покрива, всичко в хра-
ма е направено от бронз. 
Официалното име на храма 
е дворецът Тайхъ, или За-
лата на всевишната хармо-
ния, но блестящият му вид 
му е спечелил името Злат-
ният храм. Храмът е наис-
тина впечатляващ, постро-
ен от 250 тона бронз той е 
архитектурно чудо, без ек-
вивалент на територията 
на Китай.

Историята му е не 
по-малко пленяваща. Хра-
мът е построен през упра-
влението на император Уан-
ли (1572 – 1620) от динас-
тия Мин почти случайно. 
Императорът заповядал на 
провинция Юннан да из-
прати огромни количества 
бронзова руда от мините 
си към Централен Китай 
за изсичането на монети. 
Само че дългият и труден 
път от планините на Юннан 
до равнините на Централен 

В
Историята разказва, че 

през 1671 г., по времето на 
династия Цин, известни-
ят военачалник У Сангу-
ей, който по-късно става 
и управител на провинция 
Юннан, решава да построи 
още една реплика на Злат-
ния храм, на мястото на 
старата мраморна основа 
в Кунмин. И това не било 
случайно. Той имал амби-
ции да стане император и 
умишлено започва да при-
добива и създава предмети 
и сгради, които само импе-
раторът има право да при-
тежава. Но затова после. 
И така е построена тре-
тата реплика на Златния 
храм и единствената запа-
зена до днес. 

Храм, който е бил по-
строен три пъти, си заслу-
жава да се види. Още по-
вече че оригиналният храм 
е унищожен, а този в пла-
нините Дзидзу също пре-
търпява огромни пораже-
ния през 60-те години на 
20-и век.

У Сангуей е много 
противоречива личност, 

която историята все  
още не може да осъди 

или оправдае.
Роден е през 1616 г. с име-
то Чанбо, изтъкнат генерал 
и воин, известен и с това, 
че предава и трите режи-
ма, на които служи. Спо-
ред някои обстоятелствата 
принуждават У Сангуей да 

Китай и водещите се по то-
ва време войни спират то-
вара и той така и не напус-
ка Кунмин. Тогава управи-
телят на Кунмин Чън Йон-
бин, който бил вярващ да-
оист, наредил от бронзова-
та руда да бъде построена 
реплика на Златния храм в 
планините Удан в провин-
ция Хубей. Храмът бил по-
строен набързо, но през 1637 
г. бил преместен по поли-
тически причини в плани-
ните Дзидзу в Западен Юн-
нан, като на старото място 
останала само мраморната 
основа. Представяте ли си 
какъв инженерен проект е 
пренасянето на 250-тонен 
бронзов храм до върха на 
планина!

Златният храм

Входът за парка на хълма 
Пеещия феникс
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се превърне в това, което е, 
но други не намират оправ-
дание за постъпките му. Ис-
тината ще остане някъде в 
историята. А аз ще ви раз-
кажа това, което знам, за 
да може сами да прецените.

У Сангуей е роден в се-
мейство на военачалници 
от династията Мин. У е 
бил смел и изтъкнат воин 
и достига високи резултати 
на имперските военни из-
пити. После е бил изпра-
тен да служи заедно с ба-
ща си като генерал на гра-
ничните линии срещу инва-
зията на манджурите. Ста-
ва известен, след като баща 
му бива обкръжен от кава-
лерията на врага и У Сан- 
гуей, заедно с няколко вой-
ника, си пробива път и ус-
пешно го спасява. След то-
зи подвиг той е повишаван 
няколко пъти.

По това време манджу-
рите опитват многократно 
да го убедят да се предаде 
с подкупи и обещания за 
власт. Чичо му и брат му 
също го убеждават, но той 
така и не приема. Скоро е 
изпратен на Китайската сте-
на, начело на елитен взвод. 
Не след дълго армия от бе-
жанци и селяни напада сто-
лицата Пекин и У е призо-
ван да се върне, за да защи-
тава града. Но когато прис-
тига, градът вече е окупи-
ран, а император Джу Йо-
удзиен се е самоубил. Пред-
водителят на бунтовниците 
Ли Дзъчън се провъзглася-
ва за император на новата 
династия Шун (1644 – 1645) 
и призовава У Сангуей да 
му се подчини.

У Сангуей е поставен 
пред труден избор. Той не 
е достатъчно силен да от-
мъсти за императора си или 
да създаде своя династия, но 
и не иска да се присъедини 
към манджурите, които са 
му стари врагове. Но също 
и не иска да се предаде на 
човека, унищожил динас-
тия Мин.

Заобиколен от силни и 
влиятелни врагове, които 
чакат отговора му, У Сан-
гуей решава да се предаде 
на Ли Дзъчън и да се закъл-
не във вярност на династия 
Шун. Така той бива обявен 
за предател от верните на 
поданици на империя Мин.
Тук историята ни дава две 

версии – романтична и 
прагматична. 

Романтичната версия, коя-
то китайците много обичат 
да разказват, е свързана с 
наложницата на У Сангу-
ей – една от четирите ле-
гендарни красавици в исто-
рията на Китай, Чън Юе-
нюен. Историята разказва 
как Ли Дзъчън, за да уни-
жи У Сангуей, взима лю-
бимата му и това кара У 
да търси отмъщение.

И така У Сангуей обе-
щава да се подчини на Ли 
Дзъчън и прекарва месеци 
наред в преговори по уж ва-
жни въпроси, като между-
временно се опитва да се 
споразумее с манджурския 
предводител Доргон. Заед-
но с това той планира да 

– внука на последния мин-
ски император Мин, и го 
убива със собствените си 
ръце. И не само това – по 
негова заповед е екзекути-
рано цялото му семейство. 
Това му действие превръ-
ща У Сангуей в най-нена-
вижданата и демонизирана 
личност за бившата минска 
империя и народа.

Верен на природата си, 
У Сангуей не след дълго 

предава и династия Цин, 
следвайки своите собстве-
ни планове. Докато ман-
джурите са заети да укреп-
ват управлението си, У се 
заема да засилва все повече 

своята военна и политиче-
ска мощ. Накрая става тол-
кова уверен, че планира да 
стане император. Резиден-
цията в Кунмин ни показ-
ва имперските му амбиции. 
След няколко години, кога-
то манджурската власт се 
стабилизира, тогавашният 
император Канси вижда в 
У заплаха и се опитва да 
отслаби военната и поли-
тическата му мощ. 

През 1673 г. император 
Канси нарежда на У да миг-
рира, да се откаже от елит-
ната си армия и да прехвър-
ли всичките си правомощия 
на правителството на Цин. 

Тогава У Сангуей 
организира бунт. 

Някои смятат, че той е не-
доволен, че отнемат власт-
та му, други – че в армията 
му все още има много вой-
ници, които искат да въз-
становят минската импе-
рия. А У Сангуей твърди, 
че тайно е пазил сина на 
покойния император Чун-
джън, който сега е порас-
нал и е време да си вър-
не своето. Бунтът трае 8 
години. У Сангуей окупи-
ра почти половината Ки-
тай и продължава да пе-
чели битка след битка, но 
вече е много стар. 

У Сангуей умира пет ме-
сеца след като установява 
новата си династия и се обя-
вява за император. 

Историята се пише от 
победителите. Трудно е да 
се каже какви са били мо-
тивите на У Сангуей – от-
мъщение или изгода. Въ-
преки това неговите реше-
ния повлияват сериозно на 
съдбата на Китай, отне-
мат безброй животи и но-
сят огромни загуби на всич-
ки императори, на които  
е служил.

Изслушах разказа на мо-
ите приятели, докато изкач-
вах хилядите стълби до вър-
ха на хълма на Пеещия фе-
никс. След като прекрачи-
хме три порти, срещу нас се 
откри Златният храм. Хора-
та палеха тамян и аромат-
ни пръчици. Вътре в хра-
ма видяхме и огромния бо-
ен меч на легендарното да-
оистко божество Джън У, 
който тежи повече от 22 кг,  
а също и 12-килограмовата 
сабя на У Сангуей.

Реалността често е по- 
поразяваща от легендите. 
Прословутият китайски 
воин завинаги ще остане 
в паметта на хората – със 
своите плюсове и минуси, 
победи и загуби, като един 
характерен щрих от 50-ве-
ковната история на Подне-
бесната…

Пекин – София
Галина КРуМОВА

подкрепи друг принц от ди-
настия Мин на юг, а да ос-
тави манджурите да окупи-
рат Северен Китай. Ли Дзъ-
чън, недоволен от протака-
нето, праща армия към про-
хода Шанхай, който У охра-
нява, и той се изправя сам 
срещу двойно по-голяма ар-
мия. У губи битката, както 
и хиляди бойци. Едва тога-
ва Доргон атакува яростно 
Ли Дзъчън и печели. 

Тук романтичната вер-
сия на историята ни раз-
казва как разяреният У 
Сангуей доброволно пуска 
манджурците през прохо-
да Шанхай, за да отмъсти 
на Ли Дзъчън за изгубена-
та си любима.

Но така или иначе, Ли 
Дзъчън е тежко ранен и ди-
настия Шун е в опасност. 
Той бяга, като междувре-
менно екзекутира бащата 
на У Сангуей. 

У е принуден да 
се подчини на 

нашествениците 
и той се кълне във вярност 
на манджурите и новоос-
нованата династия Цин със 
столица Пекин. 

Постепенно тази динас-
тия завладява все повече 
китайски територии. У Сан-
гуей се бие и доказва своя-
та лоялност към новата ди-
настия, избивайки хиляди 
китайски войни в жестоки 
кланета. Така той доприна-
ся за обединението на Ки-
тай под управление на ди-
настия Цин и затова са му 
дадени провинциите Юн-
нан и Гуейджоу. 

В същото време У Сан-
гуей примамва Джу Йоулан 

Военачалникът У Сангуей

Генерал Цин Дун, побеждава 
въстанието на У Сангуей,  

художник Хуан Би, 
Национален музей на Китай
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Нако СтефаНоВ, 
професор,  
д-р на 
философските 
науки и история

ГеополитиКа

Н
ачинът, по кой-
то Китай се спра-
вя с проблемите, 
предизвикани от 
икономическите 
трудности и от 

борбата с COVID-19, е на-
гледен урок за това как след-
ва да се управлява икономи-
ката на една страна в трудни 
условия. С тези думи започ-
ва коментара си специално 
за КМГ известният българ-
ски професор, д-р на фило-
софските науки и история 
Нако Стефанов. Отминала-
та 2021 г. протече под зна-
ка на COVID-19, съпрово-
ден от „локдаун“ и огра-
ничения от всякакъв род 
и вид, включително от по-
родените от тях спадове в 
стопанската динамика, каз-
ва в началото на разгово-
ра българският професор. 
На практика светът навле-
зе в криза с глобални изме-
рения. Професорът е кате-
горичен, че решаването на 
социално-икономическите, 
здравните, технологични-
те, природо-климатични-
те и други проблеми, пре-
дизвикани или свързани с 
тази криза, изискват съв-
местните усилия на цяло-
то човечество.

Известното икономиче-
ско оживление, което за-
почна във втората полови-
на на 2021 г., доведе света 
до скок в цените на енер-
гоносителите и предизви-
ка енергийна криза със 
значителни размери, като 
особено засегнати са реди-
ца страни на Европейския 
съюз (ЕС), смята българ- 
ският учен.

На фона на тази глобал-
на картина 

начинът, по който КНР 
се справя с проблемите 
– от борбата с COVID-19 

до преодоляване 
на икономическите 

трудности, не просто 
впечатлява, но се 

превръща в нагледен урок 
за това как следва да се 
управлява икономиката на 
една страна в такива труд-
ни условия, категоричен е 
проф. Стефанов.

По-нататък той се спира 

Китайският локомотив тегли 
влака на глобалното икономическо 
възстановяване

на икономическото разви-
тие на КНР през измина-
лата 2021 г. 

През миналата година 
КНР навлезе в нов етап на 
развитие и изграждане на 
съвременния социализъм 

с китайска специфика.
В началото на месец 

март 2021 година „двете 
сесии“ – ключовите съби-
тия в Китай, поставиха яс-
ни цели и начертаха марш-
рути за тяхното постигане. 
От една страна – сесията 
на Националния комитет 
на Китайския народен по-
литически консултативен 
съвет (НК на КНПКС), на 
който форум присъства ви-
сшето ръководство на КНР 
начело със Си Дзинпин, и 
от друга – сесията на Об-
щокитайското събрание на 
народните представители 
(ОСНП). 

На тези два форума бе 
обсъден и утвърден 14-ият 
петгодишен план (2021 – 
2025) за социално-иконо-
мическо развитие на КНР. 
Също така бе дискутиран 
и приет Планът за разви-
тие до 2035 г. Одобрени-
те стратегически докумен-
ти стават ключови насоки, 
които да ръководят по-на-
татъшната икономическа 
и социална динамика на 
КНР през следващите 5 и 
15 години.

Проф. Нако Стефанов 

развитие, е стимулирането 
както на вътрешното по-
требление чрез повишаване 
на доходите, но така също 
и на вътрешната заетост. 

Ръстът от 8.1% на БВП 
през 2021 г. спрямо пре-
дходната 2020 г. е убеди-
телно доказателство, че е 
стартирано осъществява-
нето на гореспоменатите 
планове. Но този ръст е и 
аргумент, осветяващ поло-
жението, че в КНР актив-
но се ускорява процесът на 
създаване на нова система 
за интегриране на вътреш-
ните икономически цикли 
с международните пазари, 
коментира още проф. На-
ко Стефанов.

В заключение на обшир-
ния си анализ българският 
професор прави и няколко 
извода, като акцентът е, че 

въпреки усложняваща 
се геоикономическа 

и геополитическа 
обстановка, дългосрочната 

тенденция в развитието 
на Китай остава 

непроменена. 
„Благодарение на целе-

вата подкрепа за пазарни-
те субекти от държавата, 
продължават да се проявя-
ват благоприятните ефек-
ти, изразени в засилване на 
устойчивостта на социал-
но-икономическата дина-
мика.“

„Друг значим извод, 
който се налага е този, че 
КНР се превръща в локо-
мотив, който тегли влака 
на глобалното икономиче-
ско възстановяване. Дока-
зателство в това отношение 
е оценката на национална-
та статистика, според която 
през 2021 г. Китай е допри-
несъл 25% (1/4) за светов-
ния икономически растеж“, 
подчертава още той.

Третото убедително за-
ключение е, че в рамки-
те на днешните влошени 
глобални обществени, ико-
номически, политически и 
други условия 
моделът на социализма с 
китайски характеристики  

още веднъж, както това 
стана и по време на т. 

нар. Глобална криза 2008 
– 2010 г., показва своето 

превъзходство спрямо все 
още доминиращия в света 

неолиберален модел. 
Последният още веднъж 

се демонстрира като схема 
на социално-икономически 
упадък.

И това заключение е на-
вярно най-важният момент 
в оценката на текущата гло-
бална динамика, коменти-
ра проф. Нако Стефанов.

припомня последните дан-
ни на Статистическото бю-
ро на КНР за 2021 г., спо-
ред които БВП на страна-
та е нараснал до 114,4 три-
лиона юана, и подчертава, 
че по този показател - обем 
на БВП, измерен по т. нар. 
номинална стойност, Ки-
тай е на второ място в све-
та след САЩ. 

Той добавя още, че ос-
новен момент е растежът 
с 8,1% повече в сравнение 
със същия период на пре-
дишната година.

Той заявява: „Несъмне-
но, когато говорим за от-
критостта на КНР, следва 
да подчертаем важността 
на Зимната олимпиада в 
Пекин – 2022 г. Тя, в извес-
тен смисъл, е уникално яв-
ление, доколкото за първи 
път в света лятна и зимна 
олимпиада се провеждат на 
едно и също място“. 

Той определя 
иновациите като 

следващия важен момент 
в Плана за периода 2021 – 

2025 г. и този до 2035 г. 
„Иновациите трябва да 

станат решаваща платфор-
ма за по-нататъшната ди-
намика на Китай. При то-
ва иновациите следва да се 
разбират в най-широк сми-
съл – технически и техно-
логически, организационни 
и социални и т. н. От та-
кава гледна точка разрабо-
тените китайски ваксини, 
произведени в обем над 2 
милиарда дози, е ясно сви-
детелство за това как ино-
вациите, доколкото те са 
пример на биотехнологич-
на иновация, се превръщат 
в един от решаващите фак-
тори за позитивно стопан-
ско развитие и икономи-
чески растеж“, подчертава 
Стефанов.

Третият важен момент, 
заложен и в петгодишни-
те, и в 15-годишните насоки 
за социално-икономическо 

Професорът определя 
няколко основни момен-
та, за които свидетелстват 
тези данни, а именно:

Първото е, че китайското 
общество и икономика се 

възстановяват  
по един стабилен начин  

от пораженията, нанесени 
от COVID-19. 

От друга страна, това е яр-
ко доказателство за факта, 
че във времето стопан-
ството на КНР е изгради-
ло устойчивост. Така че ус-
пешно преодолява различ-
ни трудности, включител-
но такива като глобална 
пандемия и свързаните с 
нея „локдаун“ и по света. И 
третото и може би най-ва-
жното – Китай е тръгнал 
по пътя, начертан от 14-ия 
петгодишен план (2021 – 
2025) за социално-иконо-
мическо развитие на КНР, 
който е и първата стъпка в 
Плана за развитие до 2035 г.

„Редно е да видим кои 
са онези най-важни момен-
ти, заложени в гореспоме-
натите очертания“, казва 
Стефанов и продължава: 
От една страна е записано, 
че китайската икономика 
все повече ще се открива 
към света. Подобно поло-
жение е успешно изпълне-
но. На фона на слабата све-
товна търговия до края на 
2021 г. Китай е предложил 
на различни 120 държави 

– развити и развиващи се, 
както и на международни 
организации, около 372 ми-
лиарда маски, над 4,2 ми-
лиарда защитни костю-
ма и 8,4 милиарда тесто-
ви комплекти. Тук трябва 
да се включат и над 2 ми-
лиарда дози ваксини сре-
щу COVID-19.

Специално внимание 
професорът отделя на 

Зимните олимпийски игри 
в Пекин, като определя та-
зи олимпиада за уникална! 
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еленото развитие се 
превърна в гореща те-
ма на текущите годиш-
ни „две сесии“, тъй като 
Китай напредва към зе-
ления преход на иконо-

миката си в безпрецедентен мащаб, 
отбелязва агенция Синхуа. Стра-
ната трябва да предприеме проак-
тивни и разумни стъпки за пости-
гане на въглероден пик и въгле-
роден неутралност, каза президен-
тът Си Дзинпин по време на съв-
местно обсъждане с колеги депу-
тати от автономен регион Вътреш-
на Монголия. 

„В светлината на енергийните 
богатства на Китай, който е бо-
гат на въглища и беден на нефт и 
газ, ние трябва да засилим наше-
то системно мислене и да постиг-
нем въглеродните цели стъпка по 
стъпка“, каза Си, също генерален 
секретар на Централния комитет 
на Комунистическата партия на 
Китай и председател на Централ-
ната военна комисия.

Като солидна стъпка за справя-
не с изменението на климата, Ки-
тай обяви през септември 2020 г., 
че се стреми да достигне пикови 
емисии на въглероден диоксид до 
2030 г. и да постигне въглероден 

неутралност до 2060 г. За да по-
стигне целите си, страната затво-
ри редица замърсяващи и енерго-
емки фабрики, насърчи развитие-
то на високотехнологични индус-
трии и насърчи използването на 
електрически превозни средства 
наред с другите видове транспорт.

Потреблението на енергия в Ки-
тай на единица БВП, или енергий-
ната интензивност, е намаляло с 
28,7 процента от 2011 до 2020 г.  
Делът на въглищата в общото по-
требление на енергия е намален 
от 69,2 процента на 56,8 процента 
през периода 2010-2020 г.

Освен намаляване на емисии-
те Китай предприе и конкретни 
стъпки за подобряване на околна-
та среда и насърчаване на зеления 
и нисковъглеродния растеж през 
последното десетилетие.

Страната е изградила система 
от природни резервати и нацио-
нални паркове, придвижи се на-
пред с широкомащабно залесява-
не и по-добре защитени и по-до-
бри екосистемите на големите ре-
ки, езера и влажни зони и край-
брежието. До края на 2020 г. гор-
ското покритие в Китай се е по-
вишило до 23,04 процента от 21,63 
процента в края на 2013 г.

З

еКолоГия

Чрез своите решителни усилия 
Китай постигна първоначален ус-
пех в критичната битка срещу за-
мърсяването. Три основни плана 
за действие за справяне със замър-
сяването на въздуха, водата и поч-
вата са изпълнени изцяло. Освен 
това страната наложи пълна за-
брана за внос на твърди отпадъци.

В днешен Китай думите на  Си 
Дзинпин „Ясните води и буйните 
планини са безценни активи“ се 
превърнаха в максима и цялата 

нация стана по-съзнателна и ак-
тивна в преследването на „зеле-
но“ развитие.

Китай ще работи по-усилено 
за справяне със замърсяването и 
опазването и възстановяването на 
екосистемите, посочва работен до-
клад на правителството. 

В доклада се изтъква, че ще се 
насърчава развитието, като съще-
временно се намаляват емисии-
те и се гарантира по-голяма хар-
мония между хората и природата. 

Постигане на 
въглеродния 
неутралитет – 
стъпка по стъпка

„Вулканично“ земеделие  
в провинция Шандун

момента 80% от  
нашите дома-
ти, отгледани 
във вулканична 
почва, се про-
дават онлайн, 

най-далечната дестинация 
е за Хайнан, споделя гордо 
Джан Дъдзън, секретар на 
село Тандзяндиендзъ към 
околия Чанлъ, провин- 
ция Шандун.

В околията се нами-
ра национално природ-
но наследство – комплекс 
от древни вулкани, къде-
то има изобилие от вулка-
нична пепел и скални фраг-
менти. От изследването на 
регионалния институт за 
геоложки науки става яс-
но, че вулканичната почва 
е богата на химически еле-
менти като селен, желязо 
и магнезий. Те благоприят-
стват отглеждането на зе-
меделски култури.

През октомври 2019 г. в 
Чанлъ бе създаден „Про-
изводствен съюз за вулка-
нично земеделие“, с учас-
тието на 18 водещи компа-
нии, които формират 6 ве-
риги за специфични земе-
делски продукти, обслуж-
ват 116 селски корпорации 
и повече от 10 хиляди зе-
меделски семейства. Една 

В

Първият танкер в 
света с двойно гориво

ървият в света 
танкер, оборуд-
ван със систе-
ма за втеч-
нен газ, бази-
рана на двига-

тел с двойно гориво, бе 
доставен на компанията 
COSCO Shipping. Той ще 
бъде използван на прис-
танище Янпу в южноки-
тайската островна про-
винция Хайнан, допъл-
вайки броя на регистри-
раните кораби на приста- 
нището за международни 
плавания до 32. 

Корабът, дълъг 333 ме-
тра и широк 60 метра, из-
ползва втечнен газ като 

основно гориво. Той е 
оборудван с основен дви-
гател, генератор и котел 
за двойно гориво.

Използването на чис-
та енергия в корабопла-
ването може да помогне 
за намаляване на еми-
сиите на серен оксид с 
99 процента и прахови 
частици с 98 процента, 
в сравнение със сегаш-
ните петролни танкери.

В режим на газ корабът 
може да плава до 12 000  
морски мили, а в режим 
на двойно гориво про-
дължителността на кур-
са му може да достигне  
24 000 морски мили.

П година по-късно в околия-
та бе пусната обществена-
та марка за земеделските 
продукти, като диня, про-
со, домати и др.

Тандзяндиендзъ е едно 
от селата, които се възполз-
ват от вулканичното земе-
делие. 80 хектара с домати 
в селото се пласират чрез 
една научно-технологична 
компания за екоземеделие, 
ориентирана към клиенти 
с по-високи доходи. Цена-
та им е 12 юана за 500 г и 
всеки ден могат да прода-
ват по 10 хиляди кг, а при-
ходите на селяните са се 
увеличили с 15% в срав-
нение с миналото.

Повишените доходи по-
добряват живота на местни-
те. Директорът на компани-
ята Лян Чъан каза: „Все по-
вече земеделски стопани ос-
ъзнават ползата от интернет 
и са привлечени към него, 
усвояват интернет термино-
логията и продават проду-
ктите онлайн, някои от тях 
са много популярни в плат-
формата за кратки клипове 
и всеки ден са заети с он-
лайн продажба“. Към мо-
мента в селото има повече 
от 50 онлайн водещи прода-
вачи, най-възрастният е на 
повече от 60 години.
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здраве

З
апочнете пролет-
ния детокс с ня-
колко промени в 
ежедневните на-
вици.
 Ограниче-

те или дори изключете от 
менюто алкохола, млечни-
те продукти, захарта, прера-
ботените и пакетирани хра-
ни, бялото брашно, пърже-
ната и мазна храна.
 Хапвайте повече се-

зонни зеленчуци и плодо-
ве. Особено полезни за пре-
чистването на организма са 
червеното цвекло, спанакът, 
целината, лимоните, свежи-
те подправки.
 Повече спорт и дейнос-

ти на открито. Пролетта е 
подходящо време да се зах-
ванете с някой спорт или 
да добавите други здраво-
словни навици. За да се за-
редите със сили, например 
се постарайте да прекарва-
те повече време сред при-
родата. Това ще ви помог-
не да се справите със зим-
ната летаргия. Освен това 
свежият пролетен въздух 
ще активизира мозъчната 
кора и организма като цяло.
 Не забравяйте и за емо- 

ционалния детокс. Той е 
толкова необходим, колко-
то и физическия. През про-
летта не допускайте да ви 
завладеят гневът и раздраз-
нението. Осигурете си дос-
татъчно почивка и време за 
любимите занимания. Това 
ще ви помогне да държи-
те под контрол стреса, не-
гативните мисли и емоции.

 Детокс коктейли 
Към своята пролетна де-

токс програма може да до-
бавите и някой от следни-
те детокс коктейли от пло-
дове и билки.

Мед, лимон и 
джинджифил

Затоплете чаша вода, но 
не я оставяйте да завира. 
Счукайте в хаванче или на-
стържете парче джинджи-
фил (около 1 см). Добавете 
го заедно със сока на по-
ловин лимон и 1 с. л. мед 
към топлата вода. Разбър-
кайте и изпийте.

Джинджифилът подо-
брява храносмилането и 
облекчава различни хра-
носмилателни проблеми, 
възстановява запасите от 

Ян енергия и укрепва да-
лака. Медът има свойство-
то да нормализира работата 
на черния дроб и да неутра-
лизира токсините. Проучва-
нията показват, че редов-
ното пиене на топла вода 
с прясно изцеден лимонов 
сок помага за постепенно-
то намаляване на теглото. 
Освен това съдържанието 
на флаваноиди в него заба-
вя стареенето.

Портокали  
и моркови

Нарежете един морков и 
заедно с един обелен пор-
токал го сложете в кухнен-
ския робот. Добавете 1 ч. л. 
мед, няколко стръка кори-
андър, малко вода и блен-
дирайте.

Морковите са богати 
на бета-каротин и фибри, 
което означава, че засищат. 
Портокалите съдържат го-
лямо количество витамин 
С. Заедно с подходящи уп-
ражнения този витамин мо-
же да помогне в борбата с 
излишните килограми.

Червено цвекло и мента
Обелете и нарежете на 

кубчета цвеклото, след кое-
то блендирайте. Добаве-
те няколко листа мента и 
щипка сол, отново бленди-
райте и плодовият ви кок-
тейл е готов.

Цвеклото е с ниско съ-
държание на калории и бо-
гато на фибри. То изчиства 
организма, най-вече черния 
дроб, от токсините и теж-
ките метали.

Ягоди и канела
Измийте и нарежете на 

две 7 – 8 ягоди. Сложете ги в 
стъклен буркан заедно с ня-
колко листа мента и пръч-
ка канела. Залейте с 1 литър 
вода и оставете в хладилни-
ка за една нощ. Изпийте во-
дата на следващия ден.

Ягодите са богати на ви-
тамин С, което ги прави 
незаменим антиоксидант. 
Поради тази причина те се 
препоръчват при пролет-
на умора и за възстановя-
ване на силите след тежко 

заболяване. Органичните 
киселини в тях, като лимо-
нена, ябълчена, салицило-
ва и оксалова, подобряват 
обмяната на веществата и 
улесняват храносмилането. 
Ягодите са полезни и при 
лениви черва, запек и дру-
ги проблеми със стомаш-
но-чревния тракт, тъй ка-
то са богати на пектин. Ос-
вен това укрепват имуните-
та. Канелата подобрява хра-
носмилането и укрепва ор-
ганизма като цяло.

Морковен сок с плодове
Сложете в кухненския 

робот 1 нарязан морков и 
плод по избор (боровин-
ки, ябълки, круши, яго-
ди, ананас, грейпфрут или 
друг плод по избор). Доба-
вете щипка черен пипер и 
щипка сол. Блендирайте и 
витаминозната ви бомба е 
готова.

Плодовете и зеленчуци-
те по принцип са добър из-
точник на витамини и фи-
бри. Те помагат за регули-
рането на теглото.

Пролетта е сезон, когато природата се събужда 
за ново начало. тя е и най-подходящото време за 
изчистването на тялото от токсините и избавянето 
от излишните килограми. това ще подобри не само 
фигурата и състоянието на кожата, но и здравето 
като цяло.

Пролетен 
детокс за 
организма

Призив за по-бързо одобрение на 
иновативните ваксини срещу COVID-19

ад 87% от насе-
лението в Китай 
е напълно вак-
синирано срещу 
COVID-19. Ки-
тайски полити-

чески съветник обаче при-
зова правителството въз-
можно по-скоро да одобри 
и приеме второ поколение 
ваксини срещу вируса, при-
чинител на заболяването, с 
подобрено качество и без-
опасност, като подготовка 
за повторното отваряне на 
границите.

Докато разширява обхва-
та на имунизираните, Ки-
тай трябва да ускори и уси-
лията за постигане на по-до-
бър имунитет през 2022 г. 
с по-голямо разнообразие 
от видове бустерни вакси-
ни, които да са в състояние 
отново да активират анти-
телата срещу вируса и му-
тантните щамове, се каз-
ва в предложението на Джу 
Тао, който е член на НК 
на 13-ия КНПКС. Той е и 

Н

главен учен във водещия 
производител на ваксини 
срещу COVID-19 в Китай 
CanSinoBIO. Джу Тао посоч-
ва, че инактивираните вак-
сини са осигурили солидна 
имунна основа за повече-
то китайци. Въпреки това 
обаче са необходими вто-
ро поколение ваксини, ка-
то инхалационни и mRNA 
или специфично насочени 
срещу Омикрон, за да се 

засили стадният имунитет, 
уверен е той.

„Ако Китай не успее да 
ускори въвеждането в упо-
треба на тези ваксини и 
вместо това разчита само 
на онези от първо поколе-
ние, рискуваме да загубим 
предимството си във вто-
рата половина от борбата 
с пандемията“, отбелязва 
Джу Тао в своето предло-
жение. „Ваксините срещу 

COVID-19 са единственият 
начин за имунизирането на 
по-голямата част от китай-
ците, докато все повече жи-
тели на западните държа-
ви се заразяват с варианта 
Омикрон заради хлабавите 
антиепидемични политики. 
Така че ние имаме нужда от 
по-силни ваксини, с по-до-
бро качество и допълнител-
но насърчаване на разноо-
бразието от видове.“

В интервю за „Глобъл 
таймс“ Джу Тао каза, че 
инхалационната аденови-
русна векторна ваксина, раз-
работен от неговата компа-
ния, е в процес на клинич-
ни изпитвания, за да може 
да се използва като бустер. 
Тя е в състояние да изгради 
имунитет на респираторна-
та лигавица. Очаква се то-
ва да бъде първата одобре-
на от Китай инхалационна 
ваксина, допълни той.

Междувременно Ки-
тай разработва и ваксини, 
специално насочени към 

варианта Омикрон, както 
и местни mRNA, а също и 
във формата на назален сп-
рей. На 19 февруари стра-
ната официално одобри из-
ползването на смесени бус-
тери за напълно ваксинира-
ните преди поне шест ме-
сеца в опит да предотвра-
ти бързото разпространение 
на Омикрон. Като избор за 
бустерна доза се препоръч-
ват аденовирусната вектор-
на рекомбинантна вакси-
на на CanSinoBIO и реком-
бинантната на Anhui Zhifei 
Longcom.

Джу Тао призовава и за 
по-тясно сътрудничество в 
научноизследователската и 
развойна дейност и произ-
водството със страните в 
инициативата „Един пояс, 
един път“, например в съз-
даването на съвместни про-
изводителни линии, транс-
фера на технологии, инвес-
тирането в подготовката на 
специалисти и по-добри ме-
ханизми за обмен.
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съвремие

огато хората са 
изморени, дай-
те им време да 
починат и да се 
възползват от 
благата на обще-

ството със средно ниво на 
благосъстояние. Властите 
трябва да защитават граж-
даните, за да са спокойни. 
Така започва обзорът на 
Радио Китай за чужбина 
за промените в КНР през 
последните десетина годи-
на. За общество със средно 
ниво на благосъстояние се 
споменава още в сборника 
„Книга на песните“ („Шъд-
зин“), който датира от 11 – 
16-и в. пр. н. е. Той отразя-
ва желанието на китайците 
за щастие и благополучие, 
напомня медията.

Днес Китай вече има об-
щество със средно ниво на 
благосъстояние, от което се 
възползват над един мили-
ард души, като промените 
са очевидни, изтъква в об-
зора си Радио Китай.

Промени във вкусовете  
на трапезата

По време на празнен-
ствата за тазгодишната ки-
тайска Нова година в соци-
алните мрежи популярни 
бяха публикациите с раз-
нообразни деликатеси от 
трапезата в китайските се-
мейства. „Пилето, патица-
та, рибата, морските даро-
ве, екзотичните плодове, 
вносните храни, свинско-
то, говеждото и овчето на 
практика се превърнаха в 
задължителни за нового-
дишната трапеза. Освен то-
ва през последните години 
по време на празници в со-
циалните мрежи в Китай 
е традиция да се публику-
ват снимки с новогодиш-
ните трапези“, казва жи-
телка на Пекин с фамилия 
Джао. Миналата година ве-
черята за Пролетния праз-
ник в нейния дом е била 
изключително богата. Спо-
ред нея постепенно прия-
телските кръгове в соци-
алните мрежи се превръ-
щат в „кулинарен конкурс“.

Преди години китайско-
то правителство все още бе 
обезпокоено от недостига 
на храна, но през 2022 г.  
въпросът „кой ще храни 
Китай“ остана в история-
та. Според последни данни 
на Министерството на зе-
меделието добивът на зър-
но в страната се е стаби-
лизирал на около 1,3 три-
лиона килограма годиш-
но за седем последовател-
ни години и общото пред-
лагане е достатъчно.

В Китай са въведени 

К

редица проекти за гаран-
тиране на продоволстве-
ната сигурност. Една ки-
тайска поговорка гласи, че 
ако има храна на трапеза-
та, човек е спокоен. Ки-
тай сам осигурява храна-
та за своето население и 
държи в ръцете си произ-
водството на зърно. Зато-
ва дори по време на пан-
демията от новия корона-
вирус рафтовете в магази-
ните бяха пълни.

През последните десет 
години трапезата на китай-
ците е все по-разнообразна 
и богата. Те няма нужда да 
напускат домовете си, за да 
опитат от специалитетите 
на други държави. Според 
данни на китайското Ми-
нистерство на търговията, 
от 2012 до 2020 г. вносът 
на храни в страната се е 
увеличавал средно с 11,4% 
годишно, а през 2020 г. е 
надхвърлил 100 милиарда 
щатски долара. Дори в кос-
мическата станция тайко-
навтите разполагат с около 
120 вида храни и напитки. 
В Китай, където храната е 
на почит, вкусната трапе-
за е най-прякото усещане 
за щастие.

От селата  
към градовете

Ако промените на тра-
пезата са вече реални, то 
постигането на по-добър 
стандарт на живот се при-
ема като „значителен на-
предък“ от много обикно-
вени китайци. 

„Най-голямата промя-
на у нас през тези годи-
ни е преместването в гра-
да“, казва Лин Яо, която 
е родом от окръг Шоусян, 
провинция Анхуей. Тя има 
един брат и една сестра. В 
момента сестра й има свой 
бизнес в Пекин. И двамата 
имат апартаменти в центъ-
ра на град Хъфей, който е 
административния център 

За 10 години в китайското общество 
настъпиха големи положителни промени

напредък в икономията 
на енергия в света. Разхо-
дите за енергия и изпуска-
ните въглеродни емисии 
за единица брутен вътре-
шен продукт през 2020 г.  
са намалели съответно с 
13,2% и 18,8% спрямо 2015 г.   
Благодарение на мерките 
на правителството за по-
добряване на санитарните 
възли в селата, сортиране-
то на битовите отпадъци, 
пречистването на отпадъч-
ните води в градовете, из-
граждането на градски пар-
кове, зелени площи и пъ-
тища, условията в градове-
те и селата се подобряват с 
всеки изминал ден.

В страната също се въ-
веждат и проекти, които 
насърчават хората да не 
разхищават храна, да пес-
тят водата, хартията, елек-
троенергията и други ви-
дове енергия, да използват 
екологично чиста декора-
ция за домовете, да избяг-
ват прекомерните опаков-
ки и продукти за еднокра-
тна употреба, в резултат на 
което в цялото общество се 
популяризира концепция-
та за икономия, хората за-
почват да водят по-иконо-
мичен и здравословен на-
чин на живот.

Интерес към зимните 
спортове в национален 

мащаб
Приключилите Зимни 

олимпийски игри в Пекин 
събудиха ентусиазма на 300 
милиона души в Китай към 
зимните спортове. По вре-
ме на почивните дни за ки-
тайската Нова година жи-
тел на Пекин с фамилия 
Уан и цялото му семейство 
предпочетоха да карат ски в 
предградията на града. „Ка-
рането на ски се превърна 
почти в национален спорт. 

Разбира се, не само 
спортът става по-популя-
рен в страната през послед-
ните години. Продължава 
да се усъвършенства и мре-
жата от обществени кул-
турни заведения. 

Кината предлагат хи-
тови за целия свят филми 
по време на ваканциите и 
официалните почивни дни, 
като Националния и Про-
летния празник. Туризмът 
и културата се развиват ин-
тегрирано, все повече хо-
ра спортуват, а духовният 
и културен живот на ки-
тайците става все по-богат.

Изграждането на об-
щество със средно ниво 
на благосъстояние, от ед-
на страна, е част от ежедне-
вието на всяко семейство и 
всеки човек, а от друга, е 
мечтата на китайската на-
ция. Красивата визия, коя-
то е скрита в душата на ки-
тайския народ от хилядоле-
тия, постепенно се реали-
зира и вече се е превърна-
ла в отправна точка за нов 
живот и стремежи.

Редица национални проекти гарантират 
производствената сигурност и популяризират 
благоденствието и  „зелените“ начини на 
живот, засилва се интересът към зимните и 
други спортове

транспортна мрежа. Това 
дава възможност на всяко 
семейство да се снабдява 
с качествена питейна во-
да. През 2015 г. почти вся-
ко домакинство в селото 
има кола, а много от тях 
имат и жилище в  Хъфей. 
„Сега животът на всички 
се подобрява, а преди го-
дини трябваше да разчитат 
на тракторите, за да изля-
зат от селото“, казва Лин 
Яо. По-добрите битови ус-
ловия са резултат от про-
екта на правителството за 
ликвидиране на бедността. 
През 2019 г. с одобрението 
на управата на провинция 
Анхуей 18 недоразвити ок-
ръзи и градове, включител-
но Шоусян, бяха извадени 
от списъка на най-изоста-
налите райони в провинци-
ята. Те бяха втората група в 
Анхуей, където стандартът 
на живот се подобри след 
въвеждането на национал-
ния проект.

След 18-ия конгрес на 
ККП всяка година в цял 
Китай над 10 милиона ду-
ши се избавяха от бедност-
та, което е почти колкото 
населението на една сред-
но голяма държава. Това бе 
изключително постижение 
в усилията на света да се 

Сортирането  
на отпадъците

В кухнята на г-жа Джао 
вече има три коша за бо-
клук – един за кухненски, 
един за рециклируеми и 
един за други отпадъци. Тя 
започва да сортира боклу-
ка преди година. Все по-
вече китайски градове въ-
веждат мерки за сортира-
нето на отпадъците.

Лин Яо също усеща про-
мените в родния си край, 
когато се прибира, за да ви-
ди роднините по време на 
китайската Нова година. Тя 
казва, че в родния й град 
също са въведени стандар-
ти за сортирането на отпа-
дъците, в резултат на което 
хората се радват на по-чис-
та околна среда.

Постепенно се популя-
ризират „зелените“ методи 
и начини на живот.

През септември 2021 г.  
в Бяла книга, озаглавена 
„Всеобхватно заможно об-
щество в Китай“, публи-
кувана от Информацион-
ната служба на Държав-
ния съвет, бе посочено, 
че Китай се е превърнал 
в най-голямата държава в 
света, която използва но-
ви енергии и с най-бърз 

на провинцията, а родите-
лите им живеят при тях. 
Лин Яо си спомня, че около 
2012 г. в родния й край за-
почват да се изграждат пъ-
тища между селата и градо-
вете, оформяйки цялостна 

справи с бедността. Спо-
ред последните официални 
данни през 2021 г. нетният 
годишен доход на глава от 
населението на избавили-
те се от бедността в Китай 
е достигнал 12 550 юана.
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Лаковите изделия 
от Пиняо

ано сутринта Сюе Шънд-
зин, който вече е на 85 
години, влиза в своята 
работилница и остава в 
продължение на пет-шест 
часа в света на своето из-

куство. Въпреки преклонната си 
възраст, той не само продължава 
да практикува този древен зана-
ят, но обучава и други в негови-
те тънкости.

Сюе Шъндзин обяснява, че тра-
диционната техника за изработва-
не на изделия от лаково дърво е 
с над 2000-годишна история. Тя 
става популярна още по време-
то на династия Тан, а разцветът 
й настъпва при династиите Мин 
и Цин. В миналото град Пиняо е 
бил известен с мебелите си от ла-
ково дърво, като тук се изработ-
ват едни от четирите най-популяр-
ни вида лакови изделия в Китай.

Красиви и блестящи – това са 
отличителните черти на изделия-
та от Пиняо. Специалната техни-
ка за изработването им и позла-
теният рисунък ги правят уникал-
ни. Материалите, които използват 
местните майстори, също са с ви-
соко качество. Сюе Шъндзин обяс-
нява, че по принцип се използват 
естествени материали, което е из-
ключително важно за крайния ре-
зултат. Лакът например се добива 
от сока на лаковото дърво, затова 
е екологичен и издръжлив на ви-
сока температура, силни кисели-
ни и основи.

„Разчитам главно на опита си 
при избора на лака, след което го 
смесвам с други материали. Цели-
ят процес трябва да се извършва 

при подходяща температура и 
влажност, за които също се раз-
вива с времето усет.“ Сюе Шънд-
зин добавя, че по-лесните техни-
ки могат да се усвоят в рамките 
на три до пет години, а за всич-
ките ще са нужни повече от 10 го-
дини. „Ученикът трябва да е тър-
пелив“, подчертава той.

По време на антияпонската вой-
на древната техника е била поч-
ти забравена. След създаването на 
КНР Сюе Шъндзин започва рабо-
та в завод за лакови изделия, къ-
дето негов учител там е възраст-
ният майстор Цяо Цюеню. Сюе 
бил много внимателен ученик и 
успява да овладее всички тради-
ционни техники, като дори доба-
вя няколко нови. После самият 
той става учител и до момента е 
обучил над 200 души в това древ-
но изкуство.

Нематериалното културно 
наследство в съвременния живот

В един от магазините за лакови 
изделия се продават мебели, кутии 
за бижута, дамски чанти, скулпту-
ри на Буда, вази, аксесоари за чай, 
кутии за плодове. Ху Лися, която 
работи там, обяснява, че работят 
и по поръчка на клиента. Правят 
например подаръчни кутии, мас-
ки за лице и бижута. „В минало-
то бяха най-популярни изображе-
ния и сцени от класическите ро-
мани, но днес разнообразието е 
по-голямо“, казва тя.

Лаковите изделия от Пиняо 
стават популярни бързо с разви-
тието на туризма. В момента там 
има девет майстори. С подкрепа-
та на местните власти в града се 

Р

Древният град Пиняо в провинция Шанси е в Списъка на 
световното културно наследство. Той е известен и с 
красивите си изделия от лаково дърво – от бижута до 
прибори за хранене и мебели. Техниката за изработването 
им е древна, но съчетанието им с някои иновации днес, ги 
прави още по-очарователни.

организират специален фестивал, 
състезания и изложби. Публику-
вана е и книга с историята на ла-
ковите изделия от Пиняо.

В семейството на Сюе Шънд-
зин древните техники се предават 
на следващото поколение. Най-го-
лемият му син Сюе Сяодун също 
владее занаята. Той е завършил 
университет с подобна специал-
ност и днес съчетава древните тех-
ники с някои нови идеи.

„Продължаваме да използваме 
естествени бои и нашите изделия 
са с високо качество“, обяснява 
Сюе Сяодун. „Цените им варират 
от няколко юана до стотици хи-
ляди и са търсени от много лю-
бители и колекционери.“

Дъщерята на Сюе Сяодун, 31-го-
дишната Сюе Мъняо преподава то-
ва изкуство в университета, като се 
опитва да ги съчетае със съвремен-
ното изкуство и околната среда. 

„Всъщност всичко се променя 
и трябва да се адаптираме към из-
искванията на времето“, казва Сюе 
Мъняо. Дядо й използва основно 
цветни рисунки в творчеството си, 
а баща й добавя и яйчени черуп-
ки. „Нашата цел е нематериално-
то културно наследство да влезе в 
живота на хората“, добавя тя.

Очарованието на изкуството
През последните години, бла-

годарение на подкрепата на пра-
вителството, различни населени 

места и региони в Китай търсят 
начини за иновативно развитие и 
възстановяване на нематериалното 
културно наследство, съчетавайки 
традиционната култура със съвре-
менния живот. 

Интернет също съдейства за 
бързото развитие на тази сфера. 
Лиу Синдун, който е наследил тра-
диционна техника за обработката 
на злато и сребро от град Пиняо 
продава своите изделия в цялата 
страна, без да се налага да напус-
ка дома си. Той се занимава с та-
зи професия повече от 30 години и 
следва една и съща техника. „Ръч-
но изработените изделия от сребро 
са специални. В тях влагам собст-
вените си идеи и чувства. С по-до-
брия стандарт на живот хората об-
ръщат все по-голямо внимание на 
тези изделия“, разказва той.

Сега е Годината на тигъра спо-
ред китайския календар, затова 
най-търсени са изображенията на 
традиционните тигри от плат. Ли 
Сяомън, която е известна с май-
сторството си да изработва ръчно 
тигри от плат, тази година е полу-
чила поръчки за около 200 хиляди 
юана само по време на китайска-
та Нова година. Много от клиен-
тите й са научили за нейните из-
делия от интернет. Ли Сяомън не 
само владее този древен занаят, но 
предава уменията си и на над сто 
жени от селата в региона.

Нов живот за тибетските костюми
ладата дизайнерка Ян- 
ки Джойма често спо-
деля облеклата, които 
създава, с повече от 
4000 свои последова-
тели в китайския сайт 

за микроблогове Sina Weibo. Плод 
на нейните творческа фантазия, 
тези облекла са оригинално съче-
тание на традиционното тибетско 
облекло с всекидневните съвре-
менни дрехи.

Обичам традиционните еле-
менти на тибетските костюми, а 
също и облеклото за свободното 
време, което трябва да е много 
удобно, казва 23-годишната жена, 
показвайки пред камерата своето 
тибетско облекло, бродирано със 
зелен конец, стилизирано с чифт 
дънки и ботуши.

За младите поколения днес тра-
диционните тибетски костюми ве-
че не са просто фестивален атри-
бут, а нова модна тенденция.

Янки Джойма е от Тибетска-
та автономна префектура Ганан, 

М

северозападната китайска провин-
ция Гансу. Там новосъздадените 
модни марки тибетски костюми 
набират популярност сред мла-
дите хора.

Компанията Gannan Nuri Ori- 
ginal Clothing Sales Co., Ltd, коя-
то е създадена от четири тибет-
ски жени, родени след 1995 г., е 

една от най-влиятелните компа-
нии днес в региона. Нейните ака-
унти в платформата за къси виде-
оклипове Douyin, китайската вер-
сия на TikTok, имат около 50 000 
последователи.

25-годишната Чимчим е една 
от основателките на марката. Тя 
споделя, че техните продукти не 

само се продават като топъл хляб 
в префектурата им, но също та-
ка са придобили популярност в 
Ченду, столицата на провинция 
Съчуан, и в Ханджоу, столицата 
на източнокитайската провинция 
Джъдзян.

„Традиционните тибетски кос-
тюми са много специфични, ко-
гато става въпрос за съвпадение 
на цветовете и изработката, кое-
то поддържа вдъхновението ми в 
моята дизайнерска работа“, раз-
казва Чимчим. Най-високият дне-
вен оборот на компанията е 20 000 
юана (около 3136 щатски долара).

Чимчим споделя, че дрехите й 
са изработени от традиционни ти-
бетски материали за костюми ка-
то кашмир и кожа, но дизайнът 
е по-модерен и персонализиран. 
Въпреки естествените материали 
цената на всяко облекло не над-
вишава 500 юана, което е добре 
за младите потребители.
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Използвани са материали  
на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

ие обещахте „про- 
сти, безопасни 
и отлични“ иг-
ри, но резулта-
тът е страхотни, 
сигурни и оча-

рователни игри за хора-
та с увреждания, заяви за 
приключилите на 13 март 
Зимни параолимпийски иг-
ри в Пекин председателят 
на Международния парао-
лимпийски комитет Андрю 
Парсънс. Той коментира, че 
Китай е създал нов стан-
дарт за бъдещите игри. 

Парсънс също отбеляза, 
че това са били „най-добри-
те Зимни параолимпийски 
игри“, на които е присъст-
вал и гледал. Невероятна-
та организация, зрелищни-
те олимпийски места и не-
вероятните състезания са 
отличителните белези на 
великите игри, провежда-
ни тук в Пекин. 

Без съмнение, Китай е 
поставил висок еталон за 
всички следващи Зимни 
игри. Без съмнение, сега 
Китай е мощният център 
на зимните параолимпий-
ски спортове, отбеляза ръ-
ководителят на ИПК, цити- 

итай обяви със-
тав от 25 състе-
затели на нацио-
налния си отбор 
по футбол, кой-
то започна под-

готовката си за предстоя-
щите квалификации за Све-
товно първенство в Катар 
по-късно тази година, пре-
даде агенция Синхуа. Пър-
вият мач на отбора ще бъ-
де срещу Саудитска Ара-
бия, а след това предстои 
среща с отбора на Оман. 
Четирима бразилски иг-
рачи, натурализирани в 
КНР, и звездният напада-
тел У Лей не бяха включени  
в отбора.

Натурализираните на- 

Пекин създаде стандарт за 
бъдещите параолимпийски игри

Китайският национален отбор по футбол  
се готви за Световното в Катар

падатели от Бразилия Ай 
Късън, Луо Гуофу, Фей Нан-
дуо и А Лан, които пре-
кратиха договорите си с 

китайската Суперлига Гуан-
джоу миналия месец поради 
финансовата криза на клу-
ба, се върнаха в Бразилия 

андрю ПарСъНС,  
председател на 
Международния 
параолимпийски 
комитет 

и не бяха повикани от ки-
тайския старши треньор Ли 
Сияопин, защото той смята, 
че те не са в добра форма. У 
Лей няма да играе в следва-
щите два мача, за да се бо-
ри за позиция в своя клуб 
Espanol от испанската Ла 
Лига. Нападателят Уей Ши-
хао и халфът Чъ Джунгуо 
също не бяха включени в 
списъка поради контузия.

Китайският национален 
отбор ще играе срещу Са-
удитска Арабия в Шарджа, 
ОАЕ, на 24 март, а след то-
ва ще срещне Оман в гос-
туване в страната пет дни 
по-късно.

фона на пандемията. 
Китайската делегация 

зае първо място в класа-
циите по златни медали и 
по общ брой медали, кое-
то бе най-добрият резул-
тат в нейната история. Ки-
тайските параолимпийци 
спечелиха общо 61 меда-
ла, от които 18 златни. То-
ва бе знак за бурното раз-
витие на спорта сред хора-
та с увреждания, както и 

ран от китайските медии.
През деветте дни на па-

раолимпийските игри око-
ло 600 спортисти с увреж-
дания от 46 страни и регио- 
ни надминаха себе си и 
доказаха, че „хората с ув-
реждания могат да имат 
прекрасен живот“. Те из-
цяло демонстрираха цен-
ностите на параолимпи-
зма, които са смелост, ре-
шителност, кураж и спра-
ведливост. Това даде уве-
реност и сила на света на  

за постиженията на Китай 
в защитата на човешките 
права, коментира агенция 
Синхуа в обобщението си 
за значението на човешките 
права и важността на ин-
клузивното развитие на чо-
вешкото общество в света, 
в което инвалидите заемат 
около 15 процента.

„Ще оставим култура, 
която е по-отворена за хо-
рата с увреждания и им да-
ва възможност да бъдат ак-
тивни и част от обществото. 

Това според мен е едно от 
най-добрите наследства, 
които могат да оставят 
Параолимпийските игри. 
Надявам се, че параолим-
пийското движение ще про-
дължава да върши същата 
работа не само в Пекин, 
но тук определено бе по-
ставена високо летвата за 
Милано – Кортина, където 
ще се състоят следващите 
игри през 2026 г.“ Това е 

мнението на служителя по 
комуникациите на Между-
народния параолимпийски 
комитет Крейг Спенс. Той 
каза, че съоръженията, по-
строени за спортисти с ув-
реждания, ще имат трайно 
въздействие върху градове-
те домакини.

Параолимпийските иг-
ри – през 2008 г. и през 
2022 г., действат като огро-
мен катализатор за подо-
бряване на достъпността в 
тази страна, смятат много 

спортни експерти. Едино-
душно е мнението, че при-
ключилите Зимни игри в 
Пекин са еднакво успеш-
ни и че по този начин Ки-
тай е изпълнил обещание-
то си пред света да прове-
де икономично, безопасно и 
вълнуващо двете световни 
спортни събития и да реа-
лизира отлично олимпий-
ския дух „по-бързо, по-ви-
соко, по-силно“.
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за 1 месец 2 лв.

за 3 месеца 6 лв.

за 6 месеца 12 лв.

за 12 месеца 24 лв.

Може да се абонирате  
във всички пощенски 
станции в страната и  
в редакцията на адрес:
софия, ул. позитано 20а 
тел.: 02/944 1026

Абонирайте се за 2022 г.
Каталожен № 381

Пролетната реколта от чай започна
Пролетта е времето за първата чаена реколта. Нежните чаени листа по това време се 
приемат от специалистите като най-ценни от всички чаени култури. 

Китай ще 
защитава 
категорично 
интересите на 
свои компании в 
чужбина
Без да дадат 
конкретни 
обяснения за това 
кои закони са 
нарушени, САЩ, 
за пореден път, 
използвайки като 
мотив защита на 
националната 
сигурност, отнемат 
търговски лицензи 
на китайски 
компании. 

нвестициите в 
имоти в Китай 
са нараснали с 
3,7 процента на 
годишна база 
през първите два 

месеца на тази година, по-
казват данните на Нацио-
налното статистическо бю-
ро. За периода те възлизат 
на около 1,45 трилиона юа-
на (около 227,42 милиарда 
щатски долара).

Инвестициите в жилищ-
ни сгради са близо 1,08 три-
лиона юана, а продажби-
те на търговски площи 
са спаднали с 9,6% на го-
дишна база РЗП, до 157,03 
млн. кв. м. По отношение 
на стойността търговските 
площи са спаднали с 19,3 
процента до около 1,55 три-
лиона юана.

В тазгодишния доклад за 
работата на правителство-
то Китай повтаря принци-
па, че „жилището е за жи-
веене, а не за спекулации“, 

И

К

Застраховка 
срещу косопад

Инвестициите в имоти в 
Китай са се увеличили с 3,7% 

Синдзян строи футболни детски градини
“Футболът е много здравословен спорт. Струва си да се 
популяризира от ранна възраст”, каза Уан На, директор на 
детска градина № 7 в Урумчи – една от 170-те такива детски 
градини, построени вече в регионалната столица  
тази година, в която децата спортуват активно.

Снимка Синхуа

Снимка Синхуа

Снимка Синхуа

обещавайки да поддържа 
стабилни цените на земята, 
на жилищата и развитието 
в сектора на недвижимите 

имоти. Ще се насърчава и 
строителството на субси-
дирани от правителството 
жилища.

итайската он-
лайн застрахо-
вателна ком-
пания „Джун 
Ан“ предла-
га застраховка 

за хора, които страдат от 
косопад. Това е първият 
подобен застрахователен 
продукт в страната. Спо-
ред компанията „застра-
ховката срещу косопад“ 
може да бъде сключена за 
проблеми със скалпа и ко-
сата, както и при транс-
плантация на фоликулар-
на единица.

Някога в Китай от оп-
лешивяване са страдали 
основно мъжете на средна 

и напреднала възраст, но в 
наши дни са засегнати все 
повече млади мъже. Спо-
ред направено проучване 
250 млн. души, или все-
ки шести, в Китай стра-
да от косопадът. Данните 
на „Джун Ан“ показват, 
че около 84% от жителите 
на страната ще имат този 
проблем до 30-ата си го-
дина, което е с 20 годи-
ни по-рано от предишно-
то поколение.

Създадената през 2013 г.  
„Джун Ан“ е първата он-
лайн застрахователна ком-
пания в Китай, която ра-
боти изцяло виртуално и 
няма физически офис.


